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Vážení spoluobčania,
čaro adventu nás pohlcu-
je každým dňom viac a viac. 
Odpočítavame posledné dni 
do Vianoc a uvažujeme, čo 
ešte treba urobiť, čo rýchlo tre-
ba stihnúť. A pritom stačí tak 
málo – zastaviť sa, nájsť pokoj 
v duši i myšlienkach.

Dlhé týždne nás zahlcova-
li rôzne negatívne informácie 
v súvislosti s chorobnosťou, 
ktoré sú často i nepravdivé. Je 
ľudské, že ľudí zaujímajú aj 
„zaručene overené“ novinky 
a najmä tie, ktoré voňajú sen-
záciou. A tieto čím sú horšie, 
tým sa lepšie šíria. V posled-
nom období som často poču-
la, že v obci máme veľmi veľa 
„nakazených“ (rozumej „covi-
dových“), že až sto ľudí je v ka-
ranténe. A aká je skutočnosť? 
Áno, mali sme v obci zvýšenú 
chorobnosť. V rámci nej aj po-
zitívne testovaných občanov. 
No nebolo ich ani sto, ani päť-
desiat, ani polovica z toho… 
ani keby sme veľmi preháňa-
li. Aj v škole sme zaznamenali 
chorobnosť vyššiu ako obvykle 
v tomto období – okrem toho 
stačilo, ak bol len jeden po-
zitívne testovaný žiak v rám-
ci ročníka, trieda sa musela 
uzavrieť.

Dištančné vzdelávanie 
často spôsobuje nevyhnut-
nosť pracujúcich rodičov zo-
stať doma s deťmi. Týka sa to 
nielen zamestnancov v podni-
koch, ale aj na pošte, v obcho-
de, či na úrade. Aj tu pracujú 
„len“ ľudia, ktorých neobchá-
dza choroba, či iné prekážky. 
A vzdelávanie z domu je nao-
zaj náročné nielen pre žiaka, 
rodiča, ale aj učiteľa.

Preto Vás prosím, majte 
úctu a pochopenie pre ľudí 
vo svojom okolí. Neverte všet-
kému, čo sa šíri tzv. ľudovou 
slovesnosťou. Používajte sed-

liacky rozum a informácie 
trieďte. Trieďte informácie, 
nie ľudí. Zostaňte optimis-
tami a zachovajte si rozva-
hu. Pomôžte svojmu okoliu, 
povzbuďte svojich priateľov 
a známych, usmejte sa na 
seba navzájom a nasmerujte 
svoje myšlienky na podstatné 
veci. Zdravie a lásku.

A že zostanete doma? Veľ-
mi správne poznamenala 
moja známa: „No a čo? Tre-
ba aj upratať, vytriediť skrine, 
šuplíky, aj si pozrieť seriály, 
ktoré sme nestíhali. Stále sa 
dá robiť kopec vecí aj doma. 
Aj si zatancovať, aj zacvičiť, či 
prečítať dobrú knižku.“

Využime tento čas pre seba 
a našich blízkych. Chráňme si 
svoje zdravie, ale i zdravie os-
tatných. Ja verím, že sa čosko-
ro situácia k lepšiemu obráti. 
Záleží len na nás. Lebo akosi 
príliš často podceňujeme silu 
dotyku, úsmevu, láskavého 
slova, vnímania, úprimného 
komplimentu, alebo aj toho 
najmenšieho prejavu starost-
livosti, ktorý dokáže zmeniť 
život. Nielen ten náš.

S úctou
Ing. Daniela Trňanová

starostka obce
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Každoročne zasielame našim externým spolupracovní-
kom, predstaviteľom samospráv, inštitúcií a štátu vianočné 
pozdravy. Tento rok na pozdrav použijeme kresbu žiaka našej 
školy. V spolupráci so ZŠ sme pripravili súťaž, kde hlasujúci 
na FB vyberali z kresieb tú, ktorú by chceli vidieť na vianoč-
nom pozdrave. Práce žiakov boli jedinečné, a preto získal 
malý darček každý, kto sa do súťaže zapojil. V súťaži sa páči-
la a najviac  získala vianočná kresba od Dominika Pálin-
káša, ktorému srdečne blahoželáme. Za svoju kresbu získava 
balíček kresliacich potrieb.
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Dátum 31. 10. 2021 bol 
v našej obci a v meste Tlma-
če označený v kalendári veľ-
kým výkričníkom. Výkriční-
kom s nádejou.

Tento deň bol oficiálnym 
termínom uzatvorenia po-
dania žiadostí – špecifický 
cieľ: Zlepšenie odvádzania 
a čistenia komunálnych od-
padových vôd v aglomerá- 
ciách nad 2000 EO v zmysle 
záväzkov SR voči EÚ.

Ministerstvo životného 
prostredia Slovenskej re-
publiky ako Riadiaci orgán 
pre Operačný program Kva-
lita životného prostredia 
30. 07. 2021 vyhlásilo výzvu 
na predkladanie žiados-
tí o NFP zameranú na bu-
dovanie verejných kanali-
zácií, čistiarní odpadových 
vôd a súbežnú výstavbu ve-
rejných vodovodov.

Túto výzvu očakávala Zá-
padoslovenská vodárenská 
spoločnosť, a. s. už niekoľ-
ko rokov, aby aglomerácia 
Tlmače – Rybník konečne 
„dostala zelenú“ na výstav-
bu veľmi potrebnej ČOV.

Tento deň však naša nádej 
a želania ostávajú nevypo-
čuté. Do výzvy nebolo mož-
né sa zapojiť.

Skúsme si chronologicky 
v skratke pripomenúť prí-
pravný proces na realizáciu 
kanalizácie a ČOV v našej 
aglomerácii:

Príprava na výstavbu čis-
tičky odpadových vôd (ČOV) 
začala v r. 2009.

Nasledovalo územné a po-
tom stavebné konanie, nie-
koľkonásobné verejné obsta-
rávanie na výber dodávateľa 
diela.

Ministerstvo životného 
prostredia poskytlo finanč-
né prostriedky na vybudo-
vanie čističky, no v r. 2012 sa 
vtedajšie vedenie mesta Tl-
mače rozhodlo nepodpísať 
zmluvu s víťazným uchád-
začom z dôvodu nízkej ceny 

Ako je to s kanalizáciou v aglomerácii 
Tlmače – Rybník?

sú si vedomé, 
že ich roz-
voj aj možný 
nárast poč-
tu obyvate-
ľov je priamo 
spojený s vy-
budova ním 
kompletné-
ho odkanali-
zovania.

Sme v roku 
2021, kedy sa 
i nt e n z í v ne 
začalo hovo-
riť o vyhlá-
sení v ýzv y, 
v ktorej by 
naša aglome-
rácia mohla 
byť oprávne-
ným žiadate-
ľom. Nastal 
však zásadný 
zvrat.

Spor ohľa-
dom vyvlastnenia pozemkov 
(pre ČOV) na území katastra 
mesta Tlmače vo verejnom 
záujme trval od r. 2014 až 
do leta 2021. Súbežne počas 
týchto rokov sa viedli súd-
ne spory vo veci právoplat-
nosti stavebného povole-
nia vydaného OÚ ŽP ako aj 
právoplatnosti vyvlastnenia 
niektorých pozemkov pod 
budúcou ČOV.

Kľúčovým ostal jediný 
nevyvlastnený pozemok, 
ktorý navyše nebol vyspo-
riadaný po zomrelých vlast-
níkoch. Počas týchto rokov 
mesto Tlmače i obec Rybník 
navrhovalo potenciálnym 
vlastníkom pozemkov spô-
soby a riešenia danej situá-
cie: zámenu, odpredaj a iné 
možnosti vysporiadania po-
zemku o výmere 416 m2. No 
neúspešne. Protistrana nere-
flektovala na žiadnu z mož-
ností.

Pandemická situácia spô-
sobila, že súdne konania boli 
viackrát odročené až napo-
kon Krajský súd v Nitre dňa 

vysúťaženej vo verejnom ob-
starávaní – finančné pro-
striedky boli vrátené.

V nasledujúcich rokoch 
nové vedenie mesta Tlmače 
spoločne s obcou Rybník vy-
víjalo snahu o riešenie situá-
cie s kanalizáciou a hľadalo 
možnosti ako sa do výziev, 
či dotácii zapojiť. Spoločne 
so Západoslovenskou vodá-
renskou spoločnosťou, a. s. 
pracovali na kompletnej prí-
prave projektu a dokumen-
tácie, ktorú si podmienky 
na vybudovanie novej ČOV 
a odkanalizovanie aglome-
rácie Tlmače – Rybník vyža-
dovali. Obec i mesto v roku 
2015 prenieslo všetky práva 
a povinnosti na ZsVS, a. s. 
ako na stavebníka, ktorý 
je zároveň oprávnený ČOV 
prevádzkovať. Nasledujúce 
programové obdobie neob-
sahovalo výzvy týkajúce sa 
kanalizácie, ČOV, či verej-
ných vodovodov pre aglo-
merácie nad 2000 obyvate-
ľov. Občania sa aj napriek 
tomu kanalizácie dožado-
vali. Paradoxom je, že obec 
Rybník mala už v tomto čase 
všetko pripravené na mož-
nosť dobudovania kanali-
zácie, chýbala jej však zák-
ladná podmienka: zaústenie 
kanalizácie do ČOV. Mesto 
Tlmače aj napriek tomu, že 
ho niektorí neprávom na-
zývali „mestom čističiek“, 
nedisponuje ani jedným ta-
kýmto zariadením, ktoré by 
navyše bolo oprávnené pre-
vádzkovať. Aktuálne jestvu-
júce „prečerpávačky odpa-
dových vôd“ majú dlhodobú 
výnimku od OÚ ŽP, nakoľko 
ich technológia je zastaraná 
a objem obmedzený.

Aj napriek neustálej komu-
nikácii a snahám všetkých 
kľúčových predstaviteľov 
sme od roku 2016 zažívali 
vzduchoprázdno. Táto téma 
bola vždy súčasťou rokova-
cích stolov. Obe samosprávy 

3. 8. 2021 na podnet kraj-
ského prokurátora rozhodol 
o zrušení dovtedy právoplat-
ného stavebného povolenia 
na výstavbu ČOV pre našu 
aglomeráciu. Vrátili sme sa 
späť na začiatok a opäť k di-
leme, ako tento stav zvrátiť.

Dnes je termín ukončenia 
predkladania žiadostí. V na-
šej aglomerácii potrebujeme 
pokryť investície minimálne 
za 10,5 mil. €. Žiaľ, nakoľko 
mesto Tlmače nemá vo vlast-
níctve pozemky, ktoré by 
boli vhodné svojou polohou 
na výstavbu ČOV, stavebné 
povolenie je zrušené, dostá-
vame sa na začiatok, sedem 
rokov späť. Máme zabloko-
vanú cestu na výstavbu ďal-
ších etáp kanalizácie v obci, 
a to z dôvodu, že nemáme 
ako preukázať, kde odpado-
vé vody z obce vyústime.

Západoslovenská vodáren-
ská spoločnosť, a. s. v spolu-
práci s mestom Tlmače a na-
šou obcou Rybník intenzívne 
rokuje s vedením spoločnos-
ti TATRAVAGÓNKA Tlma-
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Hľadáte vhodný darček pre svojich rodičov, 
či starých rodičov?

Ponúkame vám možnosť zakúpenia 
servisných poukážok ako darček na zís-
kanie služieb – pomoci v domácnosti.

Poukážky si môžete zakúpiť v pokladni 
obecného úradu.

Obdarujte svojich blízkych a pomôž-
te im zvládnúť práce, na ktoré im už sily 
nestačia.

Sme tu pre vás – Obecné služby Ryb-
ník, s. r. o., registrovaný sociálny podnik.

Poukážky si môže zakúpiť ktokoľvek, 
nielen občania našej obce.

Sme tu pre vás nielen v našej obci, ale 
i v širšom okolí.

Pri návšteve nášho OcÚ prejavila zá-
ujem o služby a zakúpila si poukážky aj 
p. Martina Jarošová Gašparová z Národ-
ného projektu Inštitút sociálnej ekono-
miky. Ocenila našu pripravenosť v tejto 
„novinke“ a prístup pracovníčok: „Vaša 
obec je výnimočná a je prvou v Nitrian-
skom kraji, ktorá servisné poukážky pre-
dáva.“

če, s. r. o., ktorá po SES Tl-
mače prebrala vlastnícke 
práva k objektom, ktoré sú-
visia s vodovodným hospo-
dárstvom, o možnosti na-
dobudnutia pozemku na 
výstavbu novej ČOV. Je to 
veľká výzva, pretože „euro-
projekty“ sa budú v tomto 
období dočerpávať, vzhľa-
dom na končiace sa progra-
mové obdobie a je veľká 
pravdepodobnosť, že k ďal-
ším dotáciám zo strany EÚ 
už nedôjde.

Možno je potrebné pri-
pomenúť, že táto situácia 
netrápi len našu aglomerá-
ciu. V pôsobnosti Západo-
slovenská vodárenská spo-
ločnosť, a. s. je 44 čistiarní 
odpadových vôd. Voľnú ka-
pacitu má len jediná – v Štú-
rove. Len v našom okrese 
nemá verejný vodovod 20 
obcí. Viete si to predstaviť? 
Žiť bez vodovodu… Iba s vo-
dou z obecných alebo vlast-
ných studní.

Dovoľte na záver jednu 
úvahu. Komu okrem nás, ob-
čanov a vedenia samosprá-
vy, má záležať na vybudovaní 
kanalizácie? Na tom, aby sme 
žili tak ako mnohí naši spo-
luobčania, so všetkými zák-
ladnými potrebami, ktorých 
otázka mestskej či obecnej 
kanalizácie vôbec netrápi, 
pretože ňou dlhé roky dis-
ponujú. Je evidentné, že to-
uto otázkou by sa mal prio-
ritne zaoberať štát. Dnes sú 
na programe SMART výzvy, 
digitalizácia, cyklotrasy, ces-
tovný ruch… budujeme po-
schodia pri absencii príze-
mia – v 21. storočí nemáme 
na Slovensku vybudovanú 
základnú infraštruktúru, 
vodovody a kanalizácie. No 
štát zaujíma, ako budeme di-
gitalizovaní, SMART a jazdiť 
v elektro či vo vodíkových 
autách.

Našou kľúčovou otázkou 
je, ako vo veci kanalizá-
cie dobehnúť stratený vlak  
20. storočia.

Ing. Daniela Trňanová
starostka obce Rybník

Mgr. Zuzana Kotrus Rákociová
prednostka MsÚ v Tlmačoch

Vážení občania,
z dôvodu blížiacich sa vianočných sviatkov Vám oznamujeme,

 že Obecný úrad Rybník bude  
v dňoch 23. 12. 2021, 31. 12. 2021 a 7. 1. 2022 zatvorený.

V súrnych prípadoch (úmrtie, živelné pohromy)  
volajte na tel. č. 0904 345 151.

V dňoch od 27. 12. 2021 do 30. 12. 2021
bude obecný úrad otvorený od 8:00 do 15:00 h.

Za pochopenie ďakujeme a želáme Vám pokojné prežitie  
vianočných sviatkov v kruhu najbližších a šťastný vstup do roku 2022.

Nech je lepší ako ten predchádzajúci!

OZNAM OBČANOM
• Každoročne ku koncu roka pripomíname občanom povinnosť nahlásiť zmeny na 

výpočet dane z nehnuteľnosti, ktorá vznikla novým nadobudnutím alebo predajom 
nehnuteľnosti a to najneskôr do 31. januára 2022 podaním daňového priznania.
Pre tých občanov, ktorým nastala zmena dedením alebo exekúciou, je povinnosť túto 
zmenu si priznať do 30 dní odo dňa nadobudnutia právoplatnosti rozhodnutia súdu.

• Majitelia psov, ktorým nastala zmena úhynom psa alebo zaobstaraním si nového 
psa v uplynulom období dávame do pozornosti, že do nasledujúce mesiaca majú 
povinnosť podať priznanie k dani za psa.

Anna Smadišová, OcÚ

V rámci jesenného upratovania občania 
naplnili 6 veľkokapacitných kontajnerov 
s množstvom odpadu v objeme 15,13 ton – 
likvidácia odpadu stála obec 1019,00 €. Je 
škoda, že 50 % odpadu tvorili separáty, za 
ktoré by sme platiť nemuseli, keby ich obča-
nia odovzdali v rámci pravidelných zberov 
alebo na Zbernom dvore.

Počas dušičiek obec z cintorína vyviezla 

odpad v celkovom objeme až 2,8 ton. V rám-
ci šetrenia životného prostredia vyzýva-
me občanov, aby pred umelými dekorácia-
mi preferovali prírodné materiály. Odpady 
z cintorína občania vo veľkej miere nese-
parujú, následne obec zabezpečuje ručne 
separáciu, čo zvyšuje náklady na odpadové 
hospodárstvo.

Ing. Andrea Krištofová, OcÚ

Ako dopadlo jesenné upratovanie?
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Poďakovanie za prácu pre 
obec patrí organizáciám 

i jednotlivcom

Aj po letných mesiacoch 
práce v obci nezastali. Za-
mestnanci sa pustili do te-
rénnych úprav a staveb-
ných príprav nevyhnutných 
na umiestnenie novej so-
chy Sv. Anny. V zmysle pro-
jektovej dokumentácie bol 
vypracovaný návrh na nové 
umiestnenie sochy. Pracov-
níci prispôsobili práce vy-
žadujúce nové umiestnenie. 
Začali s odstránením pôvod-
ných betónových základov, 
rozobrali starý chodník zo 
zámkovej dlažby, odstráni-
li obrubníky. Podstavec pod 
novou sochou si vyžadoval 
šalovanie, armovanie a ná-
sledné zalievanie betónovou 
zmesou. Obloženie mramo-
rovými platňami umocni-
lo zaujímavý vizuál sochy. 
V priamom okolí sa zreali-
zovala výsadba okrasných 
drevín. Pred sochou pribud-
li štyri mramorové sedenia. 
Na rázcestí Sv. Anny vyrást-
lo nové pietne miesto, ktoré 
bolo slávnostne požehnané 
19. 9. 2021. Občania sa tak 
opäť môžu v plnej miere tešiť 
novej soche Sv. Anny s dcé-
rou Máriou v náručí.

Paralelne sa vyvíjali a po-
kračovali aj práce v obecnej 
bytovke. Tu sa po stierkovaní 
jednotlivých bytových jed-
notiek pristúpilo k maľova-
niu stien a stropov. V sociál-
nych zariadeniach pribudla 
nová keramika a sanita. Po-
stupne sa ukončili elektroin-
štalácie a osadili sa radiáto-
ry v každom byte. Aktuálne 
sa ukončila realizácia viny-
lových podláh a pracovníci 
RSP začali s montážou ku-
chynských liniek.

Počas jesenných dní sa 
zamestnanci podieľali aj 
na hrabaní lístia v dedine, 
čistení rigolov a v úpravách 
na skládkach biologického 
odpadu. Tu by sme chce-
li apelovať na občanov, aby 
na skládku bioodpadu pri 
„zadnej bráne SES“ nosili 
len bioodpad v rozčlenení 
na konáre a mäkký biood-

pad ako je pokosená tráva, 
lístie, zelený odpad zo zá-
hrad. Na skládku nepat-
ria betóny, kamene, škridla 
a ostatný stavebný odpad. 
Firma, ktorá nám pravidelne 
realizuje štiepkovanie koná-
rov, neraz natrafí v stroji na 
odpad, ktorý spôsobuje také 

poškodenie mechanizmu, že 
okrem úhrady nákladov na 
opravu z obce, nám už ná-
sledne nebude ochotná prísť 
odpad štiepkovať a odviezť.

V októbri sa zrealizovala 
prvá etapa odvodnenia na 
začiatku Železničnej uli-
ci, keďže najbližší obyvate-
lia mali pri prietrži mračien 
problém s nápormi dažďovej 
vody. Plán odvodnenia bol 
nastavený, ale vytýčené in-
žinierske siete nás elimino-
vali, a tak sa musel plán ope-
ratívne prepracovať. Dlhé 
čakacie lehoty na vyjadre-
nia z Telekomunikácií, naše 
práce dočasne pozastavili. 
Výkopové práce v rámci toh-
to projektu pre nás realizu-
je bezodplatne p. Bátovský 
z Čajkova. Prvá etapa pozo-
stávala z výkopových prác, 
vyčistenia pôvodnej rúry 
a napojenia 3 m polypropy-
lénovej rúry s tridsať stup-
ňovým kolenom. V druhej 
etape budeme pokračovať 
s osádzaním ďalšej trojmet-

rovej rúry, ktorá bude ústiť 
do trativodu vyplneného ka-
menivom, aby sme dažďo-
vú vodu bezpečne odvied-
li od obydlí. Zamestnanci 
RSP prispeli aj k vybudova-
niu workoutového ihriska na 
štadióne, ktoré je plne k dis-
pozícii nielen pre deti a mlá-

dež, ale hlavne pre všetkých 
priaznivcov cvičenia vlast-
nou váhou tela. Areál štadió-
na tiež skrášľuje obnovený 
chodník do starých šatní. 
V rámci projektu sa začali 
aj výkopové práce súvisia-
ce s výstavbou petangové-

ho ihriska. Deti sa môžu te-
šiť aj z nových prvkov, ktoré 
boli vybudované na detskom 
ihrisku Teplica. Najväčší zá-
ujem u detí zaznamenala la-
novka.

Čo sa ešte týka prác 
v obci – nemožno zabud-
núť na vybudovanie nové-
ho chodníka na Školskej uli-
ci, popri ktorom sa z jednej 
časti urobila drenáž vo for-
me kameniva frakcie 16/32 
a z opačnej strany sa po-
zdĺž chodníka zrealizovala 
výsadba okrasných rastlín, 
ktoré budú skrášľovať okolie.

December nám priniesol 
okrem realizácie vianočnej 
výzdoby aj tradičné stava-
nie adventného venca, ktorý 
aj tento rok zdobí park pred 
obecným úradom a prispie-
va k atmosfére Vianoc. Ten-
to rok sme takmer na väč-
šine miestnych križovatiek 
nainštalovali nové vianoč-
né osvetlenia. To pôvodné 
bolo zastaralé, poruchové, 
čo v minulosti spôsobova-
lo výpadky verejného osvet-
lenia.

Hlavný vianočný stromček 
sa rozsvietil 5. decembra za 
prítomnosti Mikuláša, ktorý 
sa na koči s koňmi previezol 
dedinou.
Ing. Andrea Krištofová, OcÚ

Ako obec napreduje v údržbových prácach

Uskutočnené brigády v mesiaci október – december 
2021:
• ZO JDS – cintorín
• OFK – pri budovaní chodníka na obecnom štadióne
• Poľovnícke združenie – čistenie jarku v Hájnom po-

toku
• MO MS – cintorín a kaplnka sv. Jozefa
• ostatní dobrovoľníci pri príprave darčekových balíč-

kov pre našich seniorov
• farníci – okolie kostola

Všetkým organizáciám, ale i individuálnym dobro-
voľníkom ďakujeme za ich ochotu a pomoc.



5

Spoločenská 
rubrika

1.9.-20.12.2021

Narodili sa
Matias Sivoň, 

 syn Barbory a Petra
Adam Chaloupka,  

syn Radky a Andreja
Aneta a Amália Kováčikové,  

dcéry Adriány a Jakuba

Uzavreli  
manželstvo

Ing. Kristína Hercová 
(Rybník)  

a Roman Melicher  
(Hronské Kľačany)

Veronika Havranová  
(Rybník)  

a Marek Demian  
(Rybník)

Opustili nás
Jozef Ďurčať,  
Krátka 60/3,

 vo veku 74 rokov

Ladislav Martíny,  
Hlavná 197/93,  

vo veku 77 rokov
Anna Ďurovská,  
Jarmočná 40/14,  
vo veku 76 rokov

Pavol Herc,  
Hronská 333/15,  
vo veku 67 rokov
Anna Mrázová,  
Tepličná 342/2,  

vo veku 82 rokov
Margita Valachyová,  
Továrenská 288/31, 

vo veku 95 rokov
Helena Ižoldová,  
Kráľovka 486/7,  

vo veku 79 rokov
Katarína Králiková,  

Hlavná 164/124,  
vo veku 85 rokov
Ladislav Kuman,  
Továrenská 224/5,  
vo veku 72 rokov

Gejza Uhnák,  
Družstevná 505/17,  

vo veku 81 rokov
Helena Kollárová,

Hlavná 103/30, 
vo veku 64 rokov

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Oznamujeme priateľom a známym, že 13. 12. 2021 dotĺklo srdce dlhoročné-

ho riaditeľa Základnej školy v Rybníku (1997-2007) PaedDr. Viliama Kotrusa  
vo veku 71 rokov.

PaedDr. Viliam Kotrus patril medzi zakladajúcich členov redakčnej rady Obecných 
novín Krivín v rokoch 2003-2007. Aj po odchode z pozície riaditeľa školy naďalej ochot-
ne pomáhal pri zostavovaní novín a korektúrach článkov, pokiaľ mu to jeho zdravot-
ný stav dovoľoval. Tiež bol členom Redakčnej rady pri spracovaní publikácie RYBNÍK 
Historicko -národopisná monografia a je spoluautorom knihy História školy v Rybníku.

Nech odpočíva v pokoji. 
S úctou členovia Redakčnej rady

Každoročne pred začiatkom adventu 
zamestnanci obecného úradu pripra-
vujú vianočnú výzdobu. Okrem cen-
tra obce vyzdobia autobusové zastávky 
a pripravia vianočný strom a Betle-
hem. Na každej väčšej križovatke pri-
budli v tomto roku nové svetelné de-
korácie, keďže pôvodné už doslúžili. 
Adventný veniec pri fontáne požehnal  
v 1. adventnú nedeľu správca farnosti 
vdp. Jozef Gajdoš a rozsvietil sa i Bet-
lehem. Vianočný strom – dar od rod. 
Potockej, sa rozsvietil 5. decembra za 
prítomnosti Mikuláša. Ako náhradu 
za adventný program pred kultúrnym 
domom v nedeľu popoludní prinášame 
online koncerty. Relácie žiakov ZŠ ste 
mali možnosť si vypočuť každú nede-
ľu o 13-tej hod.

Prajeme Vám, aby advent – obdobie 
očakávania – naplnil nielen Vaše srd-
cia, ale i myseľ.

zamestnanci OcÚ

Výzdoba v obci spríjemní vianočnú atmosféru

Deti narodené v roku 2021, ktorých rodičia prejavili záujem zaslaním fotky a zároveň sú-
hlasili s uverejnením v občasníku obce.

Naši najmladší občania

Správca farnosti vdp. Jozef Gajdoš požehnáva ad-
ventný veniec.
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Podpora a udržanie opatrovateľskej služby 
v obci Rybník

Poskytovateľ: Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie Slovenskej republiky
Výzva: Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie nená-
vratného finančného príspevku v rámci operačného progra-
mu Ľudské zdroje, kód výzvy: OP ĽZ DOP 2021/8. 1. /01.
Dátum podania žiadosti: 04. 08. 2021
Predpokladaná realizácia projektu: 12/2021 – 11/2023
Celkový rozpočet projektu: 48 960,00 €
Požadovaná dotácia: 48 960,00 €
Popis projektu: Cieľom projektu je uspokojovať aktuálne 
a neustále sa meniace potreby starších ľudí, alebo osôb, kto-
ré sú odkázané na opatrovateľskú pomoc v ich prirodzenom 
domácom prostredí. Naším cieľom je vytvoriť podmienky pre 
občanov odkázaných na pomoc inej osoby pri sebaobsluhe, 
ktoré im umožnia čo najdlhšie zotrvať v ich domácom pro-
stredí, žiť dôstojný a plnohodnotný život, a tak predísť ich 
sociálnemu vylúčeniu.
Projekt podporený.

Predchádzanie vzniku BRKO v obci Rybník

Poskytovateľ: Environmentálny fond
Výzva: Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotá-
cií v rámci oblasti Rozvoj odpadového a obehového hospo-
dárstva.
Dátum podania žiadosti: 20. 10. 2021
Predpokladaná realizácia projektu: 06 -10/2022
Celkový rozpočet projektu: 60 696,00 €
Požadovaná dotácia: 57 661,00 €
Zhrnutie projektu: Cieľom projektu je nákup kompostérov 
a zberných nádob na kuchynský odpad.
Projekt je vo fáze hodnotenia.

Materská škola v obci Rybník – rozšírenie 
kapacít, prístavba a nadstavba

Poskytovateľ: Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie Slovenskej republiky
Výzva: Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie nená-
vratného finančného príspevku v rámci operačného progra-
mu – Integrovaný regionálny operačný program, kód výzvy: 
IROP -PO2-SC221-2021-67.
Dátum podania žiadosti: 28. 10. 2021
Predpokladaná realizácia projektu: 03/2022 – 3/2023
Celkový rozpočet projektu: 219 105,00 €
Požadovaná dotácia: 208 149,75 €
Popis projektu: Hlavným cieľom predloženej žiadosti je pro-
stredníctvom rozšírenia kapacít MŠ v obci • zlepšiť dostup-
nosť zariadení starostlivosti o deti v predškolskom veku • 
zvýšiť kvalitu života obyvateľov zlepšením dostupnosti verej-
ných služieb • vytvoriť podmienky pre plnohodnotnú účasť 
detí v predprimárnom stupni vzdelávania • zvýšiť počet detí 
navštevujúcich MŠ a celkovú zaškolenosť detí.
Projekt je vo fáze hodnotenia.

Podané žiadosti o nenávratný finančný príspevok 
v IV. štvrťroku 2021

Cyklochodníky a cyklotrasy v obci Rybník

Poskytovateľ: Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie Slovenskej republiky
Výzva: Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie nená-
vratného finančného príspevku na podporu cyklistickej do-
pravy v rámci operačného programu – Integrovaný operačný 
program, kód výzvy: IROP -PO7-SC72-2021-74.
Dátum podania žiadosti: 13. 10. 2021
Predpokladaná realizácia projektu: 4/2022 – 5/2023
Celkový rozpočet projektu: 325 000,00 €
Požadovaná dotácia: 308 750,00 €
Zhrnutie projektu: Hlavným cieľom obce Rybník v oblasti 
nemotorovej dopravy je zvýšenie atraktivity cyklistickej do-
pravy prostredníctvom budovania siete bezpečných cyklo- 
trás a nadväzujúcej infraštruktúry.
Zámerom obce je podpora cyklistickej dopravy vybudova-
ním cyklistického prepojenia viacerých častí obce – od zá-
vodu Tatravagónka, a. s., napojenie odľahlých častí obce, 
prepojenie do centra obce, prepojenie na využitie obecnej 
infraštruktúry (obchody, kostol, škola a pod.). Novovybu-
dované úseky – cyklochodníky zabezpečia odklonenie cyk-
listov z rušných miestnych komunikácií a najmä bezpečný 
priestor pre chodcov.
Projekt je vo fáze hodnotenia.

Podpora udržateľnosti a odolnosti 
kultúrneho domu v obci Rybník

Poskytovateľ: Ministerstvo kultúry Slovenskej republiky
Výzva: Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie nená-
vratného finančného príspevku na podporu udržateľnosti 
a odolnosti kultúrnych inštitúcií v súvislosti s pandémiou 
COVID-19, kód výzvy: IROP -PO7-SC77-2021-75.
Dátum podania žiadosti: 25. 11. 2021
Predpokladaná realizácia projektu: 2022
Celkový rozpočet projektu: 130 626,67 €
Požadovaná dotácia: 124 095,34 €
Zhrnutie projektu: Hlavným cieľom je investícia do menších 
stavebných úprav interiéru kultúrneho domu s dôrazom na 
zlepšenie hygienicko -epidemiologických opatrení, ako aj za-
bezpečenia bezbariérovosti vnútorných priestorov. Projekt 
vedie k zlepšeniu hygienických štandardov a k zabezpečeniu 
materiálno -technického vybavenia slúžiaceho na ochranu 
zdravia v kultúrnej inštitúcii, a to pre návštevníkov, ako aj 
osôb pôsobiacich v zázemí kultúrnej inštitúcie. Je dôležitým 
predpokladom ďalšieho využívania kultúrneho domu najmä 
v čase mimoriadnej situácie.
Projekt je vo fáze hodnotenia.

Informácie o ďalších projektoch nájdete na  
www.obecrybnik.sk, v časti Informácie.

Ing. Miroslava Kubicová, OcÚ
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Čoraz častejšie v obci evidujeme sťažnosti občanov 
na zvýšený počet mačiek. Majitelia ich zrejme necháva-
jú voľne na ulici, keďže sa im nedarí ich darovať iným 
osobám. Tento jav zaznamenávame v celej obci. Čo od-
porúčate?

Kastrácia mačiek/kocúrov
Aj vo veterine máme zopár hoaxov. Jedným z nich je 

aj to, že mačka potrebuje raz za život mačiatka, alebo že 
zmení po kastrácii povahu, alebo prestane loviť myši. Nič 
z toho nie je pravda.

Reguláciu počtu neželaných mačiatok docielime je-
dine kastráciou. V útulkoch a záchranných staniciach je 
ich stále veľké množstvo. Kocúrov doporučujeme kastro-
vať od veku 8 mesiacov a u mačiek je možná kastrácia aj 
pred prvou rujou vo veku 5-6 mesiacov. Preventívne sa 
týmto zákrokom predchádza prípadným neskorším zdra-
votným komplikáciám (zápalovým a nádorovým ochore-
niam pohlavných orgánov, mliečnej žľazy, riziku výskytu 
infekčných ochorení a i.) a neželaným znakom správania 
(značkovanie, bitky kocúrov a pod.).

Vhodný čas na zákrok je v podstate celoročne. Poten-
ciálnym záujemcom – majiteľom mačiek/kocúrov od-
porúčame, aby neváhali a objednávali svojich zvieracích 
miláčikov už v tomto čase na termíny v mesiaci január – 
február 2022.

Objednávať sa môžete telefonicky na čísle 
+421 910 232 191.

Opýtali sme sa na aktuálny problém
MVDr. Dominiky Biricovej a MVDr. Radky Klár  Petrechovej  
z veterinárnej kliniky DoRa VET v Rybníku

Projekt „Lipy v Rybníku“
Stromy majú obrovský význam pre životné prostredie. 

Vytvárajú kyslík, produkujú drevo, filtrujú vzduch, znižu-
jú výkyv teplôt, poskytujú domov pre rôznych živočíchov. 
Mnohé z nich sú aj dôležité medonosné rastliny – poskytu-
júce nektár (sladinu kvetov) a peľ. Okrem drevín ako lieska, 
vŕba, jelša, ktoré kvitnú skoro na jar, sú to aj takmer všetky 
ovocné stromy a neskôr agát, javor, lipa a iné. Lipa je sym-
bolický národný strom Slovenska. Je to nádherný mohut-
ný strom, ktorý sa môže dožiť až 600 rokov. Lipa je jednou 
z najvýznamnejších včelárskych rastlín. Cukornatosť nek-
táru je 33 – 71%, mednatosť až 1 200 kg/ha. Lipový med je 
považovaný za jeden z najlepších medov.

Včela medonosná je jeden z najdôležitejších opeľovačov. 
Okrem nej sú to aj včely samotárky, čmeliaky, motýle a iný 
hmyz. Intenzívne poľnohospodárstvo, pesticídy, nedosta-
tok pestrej flóry majú za následok, že opeľovačov ubúda. 
Keďže v našej obci v poslednej dobe pribudlo včelárov, mali 
by sme sa snažiť zlepšiť podmienky pre život včiel. Sloven-
ský včelársky zväz sa rozhodol, že podporí môj projekt „Lipy 
v Rybníku“. V rámci projektu vysadíme 15 ks vzrastlých 
drevín rodu Lipa. Ako sa hovorí, že najlepší čas na zasa-

denie stromu bol pred 30 rokmi a druhý najlepší je teraz, 
uvítame, ak sa k nám na jar pripojíte a pomôžete s výsad-
bou. Síce si mnohí z nás neposedia v tieni dospelého stro-
mu a aj na významnú medovú znášku si budeme musieť 
počkať tak 20 rokov, no to by nás nemalo odradiť od takej 
ušľachtilej činnosti, akou je sadenie stromov. Koľkí z Vás 
sa na jar potešia z rozkvitnutých ovocných stromov, koľkí 
z Vás sa radi v lete schováte do tieňa veľkého stromu alebo 
si na jeseň odtrhnete zo stromu sladké ovocie?

Bol by som veľmi rád, ak by 2-3 dobrovoľníci z každej 
organizácie pôsobiacej v obci pomohli zasadiť aspoň je-
den strom. Bolo by pekné, ak by v obci raz kvitla „lipa vi-
nárov“, „lipa dôchodcov“, „lipa športovcov“ či „lipa mati-
čiarov“ a iných organizácií. Verím, že väčšinu stromov mi 
pomôžu zasadiť včelári a priatelia. Chcel by som Vás po-
prosiť, ak máte záujem pomôcť s výsadbou, ozvite sa mi 
na peterhribik.obecrybnik@gmail.com. Stromy, oporné 
koly, substráty, ochranné pletivo aj vykopané jamy budú 
pripravené. Stačí prísť, zasadiť strom, poliať ho a v budúc-
nosti sa pri prechádzke po Rybníku potešiť, ako sa mu darí.

Ing. Peter Hríbik, poslanec OZ
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Je takým dobrým zvykom pri narodeninovej oslave bilan-
covať. Trochu si pospomínať na časy minulé, na ľudí, ktorí 
ich nejakým spôsobom obohatili, okrášlili, zveľadili. Tento 
zvyk sme neobišli ani v tomto roku Pani starostka a poslan-
ci OZ sa dohodli na ocenení občanov, ktorí držia hodnotovú 
štafetu. Všetci ocenení významne prispievajú alebo prispie-
vali k reprezentácii a propagácii obce, k rozvoju mládeže, 
športu, kultúry, viery, jednoducho k celému hodnotovému 
reťazcu nášho života a života obce.

Stretli sme sa na Teplici a ocenili  
našich občanov

V jednotlivých kategóriách boli udelené pochvalné uzna-
nie obce: za reprezentáciu a propagáciu obce: Peter Maszay, 
Marek Uhnák, Patrik Vyskočil, za dlhoročnú aktívnu činnosť 
a prácu v prospech obce v oblasti športu, kultúry a mládeže: 
Ing. Jozef Piatro, Mgr. Emília Krnčoková (v zastúpení cenu pre-
vzala Helena Harmadyová), Oľga Bajanová, Anna Havranová 
(v zastúpení cenu prevzala Lýdia Havranová), Jana Polomčá-
ková a ocenenie In memoriam: Don PhLic. Jozef Ižold SDB, 
Anna Klepáčová.

Peter Maszay: Mal som 
z ocenenia dobrý pocit. Bol 
som dojatý. Je to pekné ges-
to. Som rád, že obec si vši-
mla, že som nehodil flintu 
do žita a podporuje ma nie-
len takýmto spôsobom, ale 
aj finančne. Ďakujem. Nie 
je samozrejmé, že sa oce-
ňujú takí ľudia, ako som ja. 
Niektorých oceňujú, až keď 
majú výsledky a niekoho si 
vôbec nevšimnú. Ja som mal 
šťastie, že si ma všimli, a aj 
ma podporujú.

Marek Uhnák: Bol som 
veľmi rád, že ste ma vybra-
li. Nečakal som to. Som rád, 
že ste vybrali ľudí, ktorí re-
prezentujú obec bez ohľadu 
na vek.

Patrik Vyskočil: Vždy sa 
veľmi teším, keď sa predsta-

venia zúčastnia aj priatelia, 
známi – občania mojej rodnej 
obce Rybník a som vďačný, že 
aj v tejto ťažkej situácii pod-
porujú umenie. Veľmi milo 
ma prekvapilo, že po pred-
stavení, pri stretnutí s účast-
níkmi zájazdu z Rybníka, mi 
bolo odovzdané ocenenie 
a to priamo na divadelných 
doskách, z rúk pani starostky 
obce Rybník. Ďakujem pani 
starostke, ako aj všetkým 
Rybníčanom za toto ocene-
nie, veľmi rád Vás opäť uvi-
dím u nás v divadle Nová scé-
na na našich predstaveniach. 
Prajem všetkým veľa zdravia, 
krásne prežitie prichádzajú-
cich sviatkov a všetko dobré 
do nového roka 2022.

Jozef Piatro: Veľmi dobre 
mi padlo, že si na mňa vede-
nie obce spomenulo, napriek 

tomu, že sme čerstvo ukon-
čili spoluprácu. Som rád, že 
bol ocenený aj šport. Príjem-
ne som sa cítil medzi starými 
známymi.

Emília Krnčoková: Je to 
veľmi pekná myšlienka oce-
ňovať ľudí za ich aktivity. Prí-
jemne ma prekvapilo, že ste 
spomedzi ocenených vybra-
li práve mňa. Toto ocenenie 
patrí všetkým členom nášho 
folklórneho súboru.

Oľga Bajanová: Bolo to 
pre mňa milé prekvapenie 
po toľkých rokoch usilovnej 
práce získať ocenenie. V mi-
nulosti som bola ocenená 
Ďakovným listom za roz-
voj obce 2011 a v r. 2021 som 
získala Uznanie – plaketu 
za zásluhy o rozvoj a repre-
zentáciu obce. Tento rok mi 

Vidiecky parlament na Slo-
vensku udelil titul „Vidiec-
ka žena Líderka roka 2021“ 
1. miesto v kategórii žena – 
remeselníčka. Tieto ocene-
nia určite potešia a veľmi si 
to vážim, návštevy Ľudové-
ho domu a pochvalné uzna-
nia od mnohých osobností 
sú pre mňa vzpruhou. Mo-
jím želaním je, aby som mala 
komu odovzdať túto štafetu, 
aby tento vzácny dom slúžil 
aj budúcim pokoleniam.

Anna Havranová: Keď ma 
poslanci odporučili na oce-
nenie, som tomu veľmi rada. 
Je to už moje 2. ocenenie za 
túto prácu. Prvé som dostala 
po 10. rokoch pôsobenia v ZO 
JDS od pána starostu Kiša. Je 
to hrejivý pocit, že moja prá-
ca nebola zbytočná, že boli 
ocenené bezsenné noci, kto-

Ocenených sme sa opýtali:
Získali ste pochvalné uznanie obce, aké sú Vaše pocity?
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Folklórna skupina KRIVÍN má dlhú tradíciu, bola založená 
v roku 1995. Počas svojej existencie účinkovala s menšími či 
väčšími prestávkami, na rôznych podujatiach v obci a oko-
lí, na okresných prehliadkach, ktoré organizuje ZO JDS. Vo 
svojich programoch venuje pozornosť rybníckým piesňam 
a snaží sa udržať folklór v čilejkárskom regióne v povedomí 
a úcte. Okrem piesní prezentuje skupina KRIVÍN aj prekrás-
ny čilejkársky kroj.

Vo FS KRIVÍN pôsobí 14 členov. V roku 2019 bolo založe-
né Občianske združenie KRIVÍN, štatutárom je Mgr. Margi-
ta Fialová. Svoju činnosť FS obnovil pod vedením vedúceho 
súboru Jána Kupču, ktorý sa venuje aj básnickej tvorbe a je 
autorom mnohých básní s národnou tematikou. O hudobný 
sprievod skupiny sa stará Mgr. Juraj Šebo. V tomto období 
skupina pripravuje CD s názvom „Brána, brána“, ktoré by 
chceli v čase, keď to dovolí pandemická situácia, uviesť do 
života. Reprezentujú v ňom rybnícke piesne z čilejkárske-
ho regiónu.

Plánom FS KRIVÍN do budúcnosti je prezentácia živej kul-
túry, spojenie spoločných tradícií so zahraničnými Slovákmi 
a uchovanie dedičstva našich otcov. Rovnako sa chceme ak-
tívne zapájať do tvorivej práce na všetkých kultúrnych podu-
jatiach usporadúvaných v spolupráci s obcou.

BRÁNA, BRÁNABRÁNA, BRÁNA
Touto cestou sa chceme srdečne poďakovať za dotácie:  

NSK Nitra, Dokument Logistik, s.r.o. Bratislava, OcÚ Rybník, 
ktorí sa finančne podieľali na realizácii tvorby nového CD.

Margita Fialová
štatutár OZ Krivín

Ján Kupča: Kráľovka
Na Kráľovku cesty vedú v kríkoch spieva vták,  
popri dýžkach s vôňou času do skalnatých más.
Na Kráľovku cesty vedú, kráľ však po nich nechodí,  
ale za to pekné hrozno sa tam stále urodí.
Keď sa mušty nalievajú do sudov, dúšok moruší vínka 
zlatú čírosť majú buket-balza, taký nápoj i králi pili.
S pečaťou ho označili nápoj z hrozna,  
bobúľ z ďaleka pochádza priam z Rybníka.
Veľkú úctu a chvály králi vzdali oblasť kráľovskú 
nazvali. Kto ten nápoj s úctou pije, vždy veselú myseľ 
má, i dlhé roky sa dožije.
Požehnaj, Pane, prácu ľudských rúk a na Kráľovke 
vždy nám buď.

ré som prežila počas pôso-
benia ako predsedníčka JDS.

Jana Polomčáková: Ďaku-
jem za ocenenie. Bola som 
milo prekvapená, že si vede-
nie na mňa spomenulo a oce-
nilo 30 rokov odrobených 
v materskej škôlke, počas kto-
rých som sa snažila vštepovať 
deťom základy ľudovej sloves-
nosti z nášho regiónu.

Júlia Kováčová (sestra Dona 
Jozefa Ižolda in memoriam): 
Chcem sa poďakovať ešte raz 
v mene celej rodiny za toto 

ocenenie pre nášho Jožka… 
Najprv to vyvolalo vo mne taký 
smutný pocit a všetky tie bo-
lestné chvíle spred roka zno-
vu ožili. Tak ako mnohokrát 
predtým, aj teraz som začala 
počúvať jeho kázne, rozho-
vory, odkazy a myšlienky. Na-
pokon tá Jožkova radosť prí-
de ku mne vždy, keď pozriem 
na jeho usmievavú tvár na 
fotke. A pri preberaní ocene-
nia som už mala hlavne po-
cit veľkej vďačnosti. Vďač-
nosti Pánu Bohu za dar jeho 
života a kňazstva, vďačnosť 
našim dobrým rodičom, sú-

rodencom a saleziánom, 
ktorí sa o neho do poslednej 
chvíle s láskou starali…Pred 
dvadsiatimi rokmi ste mno-
hí pomáhali pri slávnosti 
jeho primičnej sv. omši. Vla-
ni ste ho vyprevadili na jeho 
poslednej ceste a rozlúčke 
s rodnou dedinou. Patrí veľ-
ká vďaka všetkým, ktorí ste 
boli akokoľvek nápomocní 
a s láskou vyprevadili Jožka 
„Domov“…V dnešný deň je 
šťastný! Usmieva sa na nás 
už z neba a určite by pove-
dal: „Zo srdca vám za všetko 
ďakujem, rodáci moji!“

Eva Rusnáková (za Annu 
Klepáčovú in memoriam): 
Teta Anka po sebe zanechala 
hodnoty, ktoré tu budú ešte 
po mnoho generácií. Šikov-
nými rukami vytvorila z ma-
linkých korálikov a látky sku-
točné dielo. Mrzí ma len, že 
sa jej uznania a poďakovania 
dostalo až in memoriam. Ďa-
kujem preto súčasnému ve-
deniu obce, že si pri vybera-
ní laureátov na túto cenu na 
ňu spomenuli. Bolo pre mňa 
cťou toto uznanie v jej mene 
prevziať.
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Denné centrum pre seniorov slúži našim starším obyvate-
ľom najmä na udržiavanie sociálnych kontaktov. Od októbra 
sa pravidelne každý utorok stretávame a venujeme rôznym 
aktivitám: čítanie a spomínanie na staré časy pri fotogra- 
fiách v knihách zo života obce. Za pekného počasia sme vy-
šli na prechádzku, zbierali šípky, gaštany a z nich vyrábame 
liečivé tinktúry. Zhromažďujeme staré recepty, zaoberáme 
sa výrobou a ukážkou periek a pečením vianočných oblátok 
a medovníkov. Pandemické opatrenia nám však v tomto ob-
dobí neumožňujú sa stretávať a pokračovať v plánovanom 
programe. Radi by sme medzi sebou uvítali najmä osame-
lých a menej mobilných seniorov. Sociálny podnik má mož-
nosť po telefonickom dohovore týmto občanom zabezpečiť 
dopravu. Dúfame, že časy sa zlepšia a naše stretávanie bude 
čoskoro pokračovať.

Blažena Švecová, DCS

Denné centrum pre seniorov

V rámci projektu „Rybnícke knihobranie 2021“, ktorý z ve-
rejných zdrojov podporil Fond na podporu umenia sa usku-
točnilo 5. septembra zaujímavé podujatie v peknom prostredí 
amfiteátra na Teplici. Bolo určené pre celú rodinu na pod-
poru čítania mládeže. Jeho súčasťou boli besedy s tvorcami 
kníh. Pozvanie prijali PhDr. Katarína Nádaská, PhD. historič-
ka, etnologička, autorka viacerých monografií, ale bohužiaľ 
stroskotala doprava a beseda sa uskutoč-
nila v náhradnom termíne. Menšie deti 
boli súčasťou interaktívnej besedy so spi-
sovateľkou Mgr. Veronikou Árendášovou 
a ilustrátorkou Mgr. art. Andreou Harma-
dyovou. Zaujímavou a veselou formou pod 
„veľkou perinou“ spoznávali, ako sa tvorí 
detská kniha. Priebežne deti prechádza-
li rôznymi aktivitami, kreatívne tvorivé 
dielne pripravili učiteľky zo ZŠ s MŠ, kde 
spoločne vyrábali záložky a stojany na 
ceruzky. Zážitkovým čítaním s pani uči-
teľkou z MŠ sa detičky preniesli do roz-
právkového sveta. Zaujímavé popoludnie 
ukončil známy spevák a hudobník Braňo 
Jobus, ktorý spestril rozprávanie o svo-
jich knihách vlastnými piesňami. Knihy 

určené najmä pre mládež sú zamerané na súčasnú situáciu 
o znečisťovaní odpadom, ktorým dal ľudskú podobu. Deťom 
ukázal, ako triediť odpad, ako ho znižovať a starať sa o životné 
prostredie. Súčasťou podujatia bol predaj kníh, burza kníh, 
z ktorej si mohol vziať, i do nej prispieť ktokoľvek. Aj týmto 
spôsobom dávame knihám druhú šancu.

 Blažena Švecová, vedúca obecnej knižnice

RYBNÍCKE KNIHOBRANIE 2021
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V prípade, ak dotazník nebude mať potrebnú účinnosť, prí-
padne navrátená vzorka dotazníkov nebude vyhodnotiteľná, 
pristúpi sa okrem iného aj k osádzaniu zvislého dopravného 
značenia „zákaz státia“, alebo až k zriadeniu jednosmernej 
dopravy na vybraných uliciach. Čo nie je naším cieľom. Pre-
to hľadajme riešenie a nie dôvody.

Vďaka za pochopenie a ústretovosť.
Jozef Mäsiar 

predseda Komisie VŽPaVP

Obraciame sa na Vás ako na občanov bývajúcich v častiach 
obce, v ktorých parkovanie na cestných komunikáciách, tráv-
natých plochách alebo chodníkoch je pretrvávajúci a stále sa 
zhoršujúci problém.

Komisia už tento problém niekoľkokrát riešila na podnet 
občanov. Ústny dohovor mal však väčšinou krátku účinnosť 
a oslovení občania sa za krátku dobu vrátili k pôvodnému 
parkovaniu na ceste či chodníku pred svojím domom.

Autá zaparkované na chodníku zabraňujú využívať 
chodník na to, na čo je určený: pre všetkých chodcov, ale 
aj pre rodiny s kočíkmi, pre deti 
a starších občanov, ktorí práve 
chodník považujú za bezpeč-
né miesto, mimo frekventova-
nej cesty.

Vodiči áut zaparkovaných na 
zelených plochách, bezohľad-
ne ničia zeleň, ktorá mala vy-
tvárať kolorit našej obce. Toto 
miesto sa neskôr mení na pus-
té, nevzhľadné a v čase dažďa 
na kaluž s blatom, ktoré máme 
neskôr všade.

Autá zaparkované v tesnej 
blízkosti cestnej komunikácie 
obmedzujú plynulú premávku 
ostatných áut, vznikajú nebez-
pečné dopravné situácie, zame-
dzujú prechodnosť v čase zvozu 
odpadov, možnosť prechodu zá-
chranných zložiek, komplikujú 
(až znemožňujú) zimnú údržbu 
ciest, pri ktorej hrozí poškode-
nie aj vášho, aj obecného ma-
jetku.

Všetky tieto „zlozvyky“ vodi-
čov vie obec riešiť, okrem málo 
účinného napomínania, aj po-
kutovaním na základe platného 
Všeobecne záväzného nariade-
nia č. 11/2020, tiež aktuálnou no-
velou zákona č. 8/2009 o cestnej 
premávke…kde je výška sank-
cie daná zákonom sumou 78 € 
za každé porušenie!

Tento spôsob, nabádanie vo-
dičov na zmenu, je obojstranne 
menej populárny. Preto pokúsme 
sa hľadať riešenia, ako to zme-
niť a pokutám sa nevenujme. Ale-
bo…??

Aby sme vedeli hľadať riešenia, 
potrebujeme poznať dôvody, okol-
nosti a odpovede na niektoré otáz-
ky. Prosím, venujte trochu času  
dotazníku na nasledujúcej strane.

Pár fotiek, len pre ilustráciu problému. Nemajú poukazovať na konkrétnu jednu ulicu a na 
konkrétne autá (pozn. autora).

PARKOVANIE – AKO ĎALEJ?
Dotazník o parkovaní motorových vozidiel v obci
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DOTAZNÍK
PARKOVANIE – AKO ĎALEJ?

Parkujete na verejnom priestranstve blízko svojho domu/pozemku tak, že stojíte na zelenej -nespevnenej ploche, 
alebo priamo na chodníku, alebo v tesnej blízkosti vozovky (<1 m)?

ڧ  Áno
ڧ  Nie
ڧ  Občas. (počet- koľko) .............  dní v roku, v mesiaci, v týždni (nehodiace prečiarknuť)

Koľko áut parkujete pred svojím pozemkom/domom (aj príležitostne, napr. služobné auto)?
ڧ  1
ڧ  2 a viac

Máte možnosť parkovať svoje auto/autá vo svojom dvore (mimo verejných priestranstiev)?
ڧ  Áno
ڧ  Nie
ڧ  Nie, lebo (uveďte dôvod)

…...................................................................................................................................................................................

Do akej vzdialenosti (od domu) by bolo pre vás prijateľné parkovanie na náhradnom parkovisku?
ڧ  Menej ako 100 m
ڧ  Menej ako 200 m
ڧ  Viac ako ............. metrov by som od domu neparkoval

Ak by bolo možným riešením parkovania (tam, kde iná možnosť nie je) aj platené parkovanie na presne vymed-
zených miestach, boli by ste za takúto alternatívu?

ڧ  Áno
ڧ  Nie
ڧ  Nie, lebo (uveďte dôvod)

…...................................................................................................................................................................................

Ak by ste mali znášať sankcie za porušenie zákona o cestnej premávke, ale i platné VZN na území našej obce, bu-
dete parkovať na svojom pozemku, mimo verejného priestranstva?

ڧ  Áno
ڧ  Nie
ڧ  Nie, lebo (uveďte dôvod)

 …...................................................................................................................................................................................

Ak parkujete na verejnom priestranstve, lebo inú možnosť ste zatiaľ nemali, ste ochotný hľadať iné vhodné rieše-
nia parkovania?

ڧ  Áno (uveďte na seba prosím kontakt)
ڧ  Nie
ڧ  Parkovanie si vyriešim svojpomocne na svojom pozemku, resp. iným spôsobom.

Pre vyhodnotenie dotazníkov nám, prosím, uveďte minimálne ulicu, na ktorej bývate (resp. na ktorej parkujete)

Ulica (prípadne číslo domu) .....…............................................. alebo tel. kontakt…...................................................

Vyplnený dotazník prosíme doručiť do poštovej schránky:
Jozef Mäsiar Zemianska 169/5, alebo Ing. Radomír Havran Zemianska 419/48,
prípadne do schránky pred OcÚ Rybník.
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Dotazníky prosíme doručiť najneskôr do 10. januára 2022 na OcÚ:
- do poštovej schránky 
- do podateľne

e-mailom na projekt@obecrybnik.sk

DOTAZNÍK
Prieskum preferencií obyvateľov obce v oblasti bývania v obci Rybník

1. Počet členov domácnosti .....................

2. Z toho maloleté deti  .....................

3. Pobyt v obci Rybník (zakrúžkujte)
o Trvalý
o Prechodný
o Trvalý mimo obce, pracovný pomer v obci
o Trvalý mimo obce, pracovný pomer mimo obce

4. Doterajšie bývanie (zakrúžkujte)
o Vlastné
o U rodičov
o Podnájom
o Ubytovňa
o Iné (uveďte)...........................................................................................

5. Potrebujem riešiť bývanie (zakrúžkujte)
o Okamžite
o V r. 2023
o V r. 2024
o Neskôr (uveďte) ...............

6. Preferujem bývanie (zakrúžkujte)
o Nájomné v bytovom dome
o Individuálna bytová výstavba

•	 Mám k dispozícii vlastný pozemok
•	 Hľadám pozemok

7. Žiadateľ o nájomný byt (zakrúžkujte)
o Vážny záujemca

•	 Mám záujem o 1-izbový byt –bežný štandard (40 m2)  
•	 Mám záujem o 2-izbový byt –bežný štandard (50 m2)   
•	 Mám záujem o 3-izbový byt –bežný štandard (65 m2)  

o Potenciálny žiadateľ (možno v budúcnosti)     
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Vážení občania,
otázka bývania v našej obci patrí medzi tie zložitejšie. Vzhľa-

dom k tomu, že obec nemá v intraviláne vhodné pozemky na 
výstavbu, naše možnosti sú značne obmedzené.

Aktuálne sme v poslednej fáze rekonštrukcie bytového 
domu v školskom areáli, v bytoch prebieha montáž kuchyn-
ských liniek a začíname rekonštrukciu spoločných priesto-
rov. Už v tomto období prijímame žiadosti o pridelenie šty-
roch nájomných bytov v školskej bytovke, o nájomcoch bude 
rozhodovať komisia zložená z poslancov OZ.

Budovu bývalej pekárne sme s podmienkou vybudovania 
polyfunkcie – byty a služby – ponúkli na odpredaj formou 
verejnej obchodnej súťaže. Obec nemá vlastné finančné 
prostriedky na tak rozsiahlu rekonštrukciu a výzvy na ne-
návratné finančné prostriedky zo štátu nie sú vyhlásené. 
V prvom kole sme neprijali žiadnu ponuku.

Vhodné lokality na individuálnu bytovú výstavbu kon-
zultujeme niekoľko mesiacov s kompetentnými orgánmi, 
máme pripravené štúdie, ktoré sú nevyhnutným podkla-
dom pre posudzovanie reálnosti výstavby. Aktuálne je 
v konečnej fáze vypracovanie projektovej dokumentácie 
pre územné rozhodnutie pre individuálnu bytovú výstav-
bu nízkopodlažnej zástavby rodinných domov na Jarmoč-
nej ulici. Značne nás obmedzuje dostupnosť elektrifikácie 
a taktiež ochranné pásmo vysokotlakového plynovodu, 
ktoré je podľa Zákona č. 251/2012 Z. z. o energetike 200 m 
z každej strany od osi potrubia vysokotlakového plynovo-
du, ktorý sa nachádza na začiatku Železničnej ulice. Výzva 
na predkladanie ponúk na odkúpenie šiestich pozemkov 
na výstavbu na Jarmočnej ul. bude zverejnená na webovej 
stránke obce v priebehu mesiaca január 2022.

Napriek týmto prekážkam vedenie obce zvažuje mož-
nosti ďalšieho rozvoja našej obce a hľadá možnosti vý-
stavby aj v iných lokalitách. Časť Prieložky je v územnom 
pláne obce určená na výstavbu od r. 2004. Táto lokalita je 
na výstavbu skutočne vhodná a zaujímavá, no bez súhla-
su podielnikov urbárskej spoločnosti nemožná. V novom 

ROZVOJ BÝVANIA V OBCI
územnom pláne uvažujeme po prípadnom vypustení lo-
kality Prieložky s rozšírením možnosti výstavby v lokalite 
medzi Ul. Sv. Anna a bývalým poľnohospodárskym druž-
stvom. V časti od obce smerom k Tatravagónke, a. s. nie 
je možná žiadna výstavba, z vyššie uvedeného dôvodu – 
ochranného pásma plynovodu.

Je nám známe kritické hodnotenie viacerých našich ob-
čanov, že naša obec nemá bytovky ako okolité obce. Je však 
potrebné poznať objektívne dôvody – všetky boli skúmané 
a vyhodnocované v procese územného plánovania. Naše 

možnosti sú skutočne obmedzené. Na vý-
stavbu bytového domu je vhodná parcela 
za zdravotným strediskom, ktorá má všet-
ky predpoklady napojenia na inžinierske 
siete a je výlučným majetkom obce. Štú-
dia je vypracovaná (viď príloha) a staveb-
ný úrad sa zaoberal námietkami občanov 
susedných nehnuteľností. V januári 2022 
plánujeme požiadať o úver zo ŠFRB, všet-
ko však záleží od vydania stavebného po-
volania. Ak budú prichádzať opakovane 
námietky proti výstavbe, posunie sa ter-
mín podania žiadosti znova o jeden ka-
lendárny rok.

Nemôžeme však podceniť fakt, že záujem 
o kúpu pozemku na IBV na Jarmočnej uli-
ci a doposiaľ podané žiadosti na pridelenie 
nájomného bytu v obci sú počtom nie oveľa 
vyššie ako ponuka obce. Napriek tomuto zis-
teniu považujeme túto situáciu za dočasnú 

a chceme ponúknuť občanom ďalšie možnosti rozvoja bý-
vania, priestory na služby a zvýšiť záujem o bývanie v obci.

Z uvedeného dôvodu Vás prosíme o vyjadrenie Vášho ná-
zoru formou vyplnenia dotazníka k rozšíreniu možností bý-
vania v našej obci a to zakrúžkovaním jednej z možností. Po-
kiaľ k niektorej otázke nechcete zaujať stanovisko, prosíme, 
nezakrúžkujte ani jednu odpoveď. Vyplnený dotazník môže-
te odovzdať v kancelárii obecného úradu, vložiť do schrán-
ky, resp. zaslať e -mailom na adresu projekt@obecrybnik.sk 
a to najneskôr do 10. januára 2022. Odpovede na tieto otáz-
ky nám dajú predstavu, ktorým smerom sa má v budúcnosti 
obec uberať v rozvoji bývania.

Veríme, že vyplnené dotazníky obdržíme v čo najväčšom 
počte.

Ing. Daniela Trňanová
starostka obce
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V rámci projektu Knihobranie s finančnou 
podporou Fondu na podporu umenia sme v na-
šej obci piatok 17. 9. 2021 privítali na besede his-
toričku a etnologičku PhDr. Katarínu Nádas- 
kú, PhD.

Pútavým rozprávaním o zvykoch a činnos-
tiach prebiehajúcich na dedine v jesennom 
období sme si pripomenuli dávne časy našich 
prastarých a starých mám a otcov, ako voľakedy 
ťažko pracovali na svojich poliach a viniciach, 
dorábali vínko a tlačili kapustu v sudoch. K po-
hosteniu sme pripravili naše tradičné jedlá, ako 
sú škvarkové pagáče a perky s makom.

Teší nás, že etnologička pani Nádaská zavíta-
la aj do nášho Ľudového domu. Ocenila prácu 
p. Bajanovej a bola nadšená zo záujmu o zacho-
vanie tradícií v našej obci. Následne pokračova-
la návštevou kostola, kde prebiehla príprava ob-
razov z plodov zeme. Slová uznania od človeka, 
ktorý je naslovovzatý odborník v tejto oblasti, potešili naše 
zanietené ženy. Jej výrok, že naše názory na zachovanie tra-
dícií by mali počuť nielen v Bratislave, ale priamo v Bruseli, si 
budeme dlho pamätať. Ďakujeme za obohacujúcu návštevu 
a tešíme sa na ďalšiu besedu, ktorá sa uskutoční po uvoľnení 
aktuálnych opatrení.

Blažena Švecová
vedúca obecnej knižnice

Besedovali sme so známou etnologičkou

Na Novú scénu v Bratislave nás prilákalo predstavenie „Já-
nošík“. Veľkolepá muzikálová freska, úžasné kostýmy, cho-
reografia, strhujúca hudba a tanec upútali divákov. Snáď len 
niekoľko znalých divákov počas predstavenia postrehlo na-
rážky typu „vyskočil z rybníka“ a tomu podobných. Veru, náš 
Rybník sa spomenul viackrát – akoby nie, keď hlavnú posta-
vu stvárnil náš rodák Patrik Vyskočil z Rybníka. Stvárnenie 
hlavného hrdinu v Patrikovom podaní bolo skvelé, úžasní 
boli všetci účinkujúci a záverečná „klaňačka“ nemala konca.

Po ukončení predstavenia sa Rybníčania zhromaždili na 
pódiu a pri tejto príležitosti Patrikovi odovzdala Ďakovné 
uznanie za reprezentáciu obce v kultúrnej oblasti starostka 
obce Daniela Trňanová. Patrikovi prajeme veľa ďalších osob-
ných i umeleckých úspechov na doskách, ktoré znamenajú 
svet a ďakujeme za zviditeľnenie našej obce.

Ako Jánošík „VYSKOČIL“ 
z Rybníka

Sv. Mikuláš navštívil aj našu obec na koči, ktorý ťahali 
koníky a obdaril deti sladkosťami.

Spolu s anjelom a čertíkom myslel aj na detičky, ktoré 
na neho čakali za oknom a nemohli vyjsť na ulicu. Pre 
tých odviezol sladký darček do školy a do škôlky. 
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Uplynulo už 250 rokov, čo 
sa v miestnom Kostole Naj-
svätejšej Trojice slávila prvá 
sv. omša. Pamätný deň, 25. 
november 1771, inak po-
vedané narodeniny svoj-
ho chrámu, sme si uctili aj 

výzdobou z plodov a darov 
zeme, ktoré výrazne dotvo-
rili atmosféru slávnosti. Ako 
spomenul správca farnosti, 
vdp. Jozef Gajdoš, slávnostná 
sv. omša pred 250 rokmi bola 
určite veľmi skromná, no na-
plnila túžbu mnohých veria-
cich. O tohtoročnú výzdo-
bu kostola sa pričinili Ondrej 
Krajči s manželkou, Zuzana 
Valachyová, Anna Vančová, 
Zdenka Harmadyová, Darina 
Kondrátová, Ivana Ižoldová, 
Stanislava Chlebová, Eva Žar-

Trojnásobná radosť v našej farnosti Rybník
K septembru neodmysliteľne patrí zber úrody. Za dary 

zeme sa však treba aj poďakovať. V našej obci to dob-
re vieme. Aj z tohto dôvodu sme slávili hneď tri dôležité 
udalosti: hlavnou bolo 250. rokov od slávenia prvej svä-
tej omše v Kostole Najsvätejšej Trojice, požehnanie re-
novovanej sochy Sedembolestnej Panny Márie a novej 
Kaplnky sv. Anny.

novičanová, Monika Miško-
vičová Savová, Mária Verná 
a mnoho ďalších.

Slávnostnú sv. omšu pri 
príležitosti 250. výročia miest-
neho kostola koncelebrovali 
štyria kňazi, ktorých s Ryb-

níkom mnohé spája: mons. 
Daniel Ižold, generálny vikár 
bratislavskej arcidiecézy a vdp. 
Anton Ižold, obaja rodáci 
z Rybníka spolu s vdp. Šte-
fanom Kováčom, ktorý do-
nedávna farnosť spravoval 
a súčasným miestnym správ-
com farnosti vdp. Jozefom 
Gajdošom. Na úvod sv. omše 
sa prítomným prihovoril vdp. 
Jozef Gajdoš a pripojil aj krát-
ku spomienku na vdp. Pavla 
Pavlíka a vdp. Štefana Hrčku, 
ktorí nás už predišli do večno-

sti. Rovnako boli prednesené 
aj pozdravy od ďalších ryb-
níckych kňazov – rodáka vdp. 
Ľuboša Martínyho a bývalého 
správcu farnosti vdp. Pavla 
Klapicu, ktorí sa slávnosti ne-
mohli osobne zúčastniť.

„Bránou nášho chrámu 
prešlo za minulé roky ne-
spočetné množstvo ľudí, 
ľudí prosiacich, ľudí ďa-
kujúcich. Sme na mieste, kde 
cítiť históriu – kde si väčši-
na z nás spomenie najmä na 

svojich príbuzných, starých 
či prastarých rodičov, suse-
dov – na miesta, kde sedáva-
li, v rukách držali ruženec 
a odriekali modlitby. Sme 
na mieste, ktoré je dielom 
našich predkov, na mieste, 

ktoré bolo ich útočiskom. 
A preto je veľmi dôležité si 
dnes pripomínať všetkých, 
ktorí sa podieľali na chode 
našej farnosti – na mŕtvych si 
spomenúť a živých si uctiť,“ 
aj týmito slovami sa prítom-
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ným prihovorila starostka 
obce, Daniela Trňanová.

Zrenovovaná bola aj socha 
Sedembolestnej Panny Márie 
pred budovou kostola a úpl-
ne nový šat dostala Kaplnka 
sv. Anny na rázcestí ulíc Kráľo-
vka a Sv. Anna. To všetko by 
nebolo možné bez finančnej 
podpory NSK, Miestnej or-
ganizácie Matice slovenskej, 
obecného úradu či z darov 
veriacich. Architektonicky 
sa pod novostavbu Kaplnky 
sv. Anny podpísal Ing. arch. Jo-
zef Frtús, rodák z neďalekých 
Podlužian.

Obrady poďakovania za 
úrodu spestrovali deti, mládež 
a dospelí oblečení v krojoch. 
Slávnostná sv. omša sa ko-
nala za hojnej účasti nielen 
miestnych veriacich. Pozva-
nie prijali aj vicežupan NSK 
pán Igor Éder a poslankyňa 
NSK pani Martina Holečková. 
Maticu slovenskú zastupovali 
predseda DV Matice sloven-
skej pán Štefan Martinkovič 
a členka predsedníctva pani 
Libuša Kľučková.

Po sv. omši sa veriaci presu-
nuli pred budovu kostola k so-
che Sedembolestnej Panny 
Márie, ktorú vdp. Daniel Ižold 
po krátkej modlitbe požeh-
nal. Potom sa už dedinou vi-
nul sprievod na čele s krížom, 
kňazmi a miništrantmi nasle-
dovaný deťmi a mládežou 
v krojoch spolu s členkami 
a členmi FS Krivín. V sprievo-
de nechýbali ani pozvaní ho-

stia a veriaci z farnosti.
Na mieste pôvodnej sochy 

sv. Anny už stála úplne nová 
kaplnka v modernom štýle, 
zahalená do bieleho plát-
na, čakajúca na požehnanie. 
Blížiaci sa sprievod vítala prí-
jemná hudba v podaní Joze-
fa Polca. Po básni, ktorú pred-
niesla Stanislava Chlebová, sa 
v úvode ujala slova starostka 
obce, Daniela Trňanová. Pri-
blížila architektonický návrh 
a genézu udalostí, ktoré pred-
chádzali jej vzniku. Zároveň 
poďakovala všetkým, ktorí sa 
akýmkoľvek spôsobom priči-
nili o renováciu kaplnky. Veľké 
poďakovanie a uznanie patrí 

Ing. arch. Jozefovi Frtúsovi, 
ktorý navrhol a realizoval dielo 
v rekordne krátkom čase a bez 
nároku na honorár.

„Zub času, ale i nesprávne 
zvolené technologické po-
stupy v minulosti, spôsobi-
li značnú deštrukciu sochy, 
ktorá sa pred našimi očami 
každým dňom rozpadávala. 
Obhliadku sochy – plastiky 
z tufového kameňa, vykonali 
v minulom roku traja nezávislí 
reštaurátori. Ich závery, že so-
chu nie je možné zachrániť 
boli jednoznačné. Nakoľko 
havarijný stav sochy bol ohro-
zujúci aj pre okolie, šetrným 
spôsobom sme sochu demon-

tovali tak, aby bola uchovaná 
aspoň časť jej pôvodného 
torza, ktoré je umiestnené 
v kaštieli,“ spomenula starost-
ka obce D. Trňanová.

Potom už spolu s vdp. Da-
nielom Ižoldom novú Kapln-
ku sv. Anny slávnostne odhali-
li. Nasledovalo jej požehnanie 
a krátka modlitba. Po nej sa už 
občania rozišli do svojich do-
movov a slávnosť zavŕšili ro-
dinným nedeľným obedom.

Článok prevzatý  
zo Slovenskej brány

Mária Švecová,  
foto: autorka a Človek a viera

Rok 2021 bol pre FS Mareka Uhnáka 
plodný. V máji sa Marek stal víťazom 
svojej kategórie na VI. ročníku celo-
slovenskej klavírnej súťaže v Sládko-
vičove. Mnoho súťaží bolo, bohužiaľ, 
zrušených, prípadne boli presunuté na 
online platformy, čo uberá čaro a kva-
litu všetkým súťažiam a prehliadkam. 
Počas prázdnin pozval celú FS spevák 
Norbert Pompa ako svoju predkapelu 
na Domadické obecné slávnosti. V au-
guste zase spestrili program obecných 
slávností v Sazdiciach, kde si zaspievali 
aj po maďarsky. O ich multijazyčnosti 
svedčí aj záujem rakúskych návštevní-
kov pri štiavnických tajchoch, kde sa 
viackrát predstavili počas celého roka 
a zaspievali aj po nemecky. Počas roka 
hrali a spievali viacerým jubilantom.

Lucia Uhnáková
Folklórna skupina Mareka Uhnáka je stálym účin-
kujúcim nielen na podujatiach v našej obci.

Úspechy folklórnej skupiny Mareka Uhnáka

ĎAKUJEME 
darcom  

za finančnú spoluúčasť  
na vybudovaní pietneho 

miesta pri soche sv. Anny. 
Sponzorsky k jej 

realizácii prispeli:
Obec Rybník

Nitriansky  
samosprávny kraj
DPP s. r. o. Rybník

Ing. arch. Jozef Frtús
Farníci v obci Rybník
Miestny odbor Matice 

slovenskej RYBNÍK
OZ Spoznávame svet 

a Slovensko
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Z novodobej histórie 
Ľudového domu

Vidiecky parlament v tomto roku vyhlásil 20. ročník súťaže Vidiec-
ka žena roka – „Líderka roka 2021“. Za výnimočné zručnosti, ovládanie 
techník pri údržbe pôvodných obydlí, ktoré prezentuje už dlhé roky 
v Ľudovom dome a dlhoročné nasadenie v tejto oblasti, bola nomino-
vaná starostkou obce Danielou Trňanovou p. Oľga Bajanová. V piatok 
15. októbra 2021 na vyhodnotení súťaže v Žabokrekoch pri Martine sme 
s radosťou prijali informácie, že p. Oľga Bajanová sa stáva Vidieckou že-
nou roka 2021 v kategórii remeselníčka. Životom ju sprevádza jej obľú-
bené motto „Pestovanie pocitu národnej hrdosti sa začína poznaním 
tradícií rodnej obce.“ 

Líderke roka 2021 p. Oľge Bajanovej srdečne blahoželáme, ocenenie 
získala zaslúžene. Na podujatí pri odovzdaní ceny predniesol Ján Gar-
lík vlastnú tvorbu pre našu líderku:

Pani Oľga Bajanová
Túžila po tradícii „ Ľudového domu,
aby zachovala konáre rodostromu –
sen sa jej s pomocou obce splnil
a Ľudový dom sa tradíciami naplnil.
Ochraňuje starodávne a tradičné zvyky Tekova,
získava mladých pre pôvodné remeslá…
Je toho veru veľa, čo všetko
táto krehká, no silná žena do obce priniesla.

Ľudový dom životom tradícií ožil,
nový život obci a občanom vniesol do žíl
Niet takej tradície, ktorá by sa neslávila-
veď aj Kyseľa od Ľudového domu vyšla,
aby ju obec úpálila…

Ovláda šlichtenie podláh,
vylievanie vzorov na podlahy
čo je práca hodna uznania
výtvorov ľudovej povahy…
Tradičné vzory výšiviek, oprava krojov,
jedlá z tradícií Tekova to je jej hobby
kroj je to, čo z nej ikonu Tekova robí…

Je odborníčkou na prípravu „keltýšu“
a venuje sa bylinkárstvu v kraji –
na akcie rada chodí v tekovskom kroji
Získava mladých pre ľudové tradície
učí v tvorivých dielňach pokrovce tkať,
veľa dokáže mladým s láskou odovzdať.
Remeselníčkou je v pravom slova zmysle,
dobré nápady tradícií jej neschádzajú z mysle
Bez akýchkoľvek domnienok
je studnicou plnou živých spomienok.

Dom bol kúpený v roku 2001. Rekonštrukcia trvala do roku 2005, 
kedy bol otvorený pre verejnosť – 16 rokov v prevádzke. V roku 2004 
pri príležitosti stretnutia speváckych súborov seniorov v Rybníku som 
zariadila so zbieranými artefaktmi domček u Buteliarov pri kultúrnom 
dome, čo malo veľký úspech u návštevníkov. Doteraz mám ako poďa-
kovanie v Ľudovom dome bosorku – čarodejku od spevákov z Ludaníc.

Prijali sme rôzne návštevy: z USA, Austrálie, Japonska, Česka, Poľ-
ska, Nemecka, Srbska (Dolná zem – Padina, Kovačica, Vojlovica), Ma-
ďarska, Ruska, Ukrajiny, Nórska, Brazílie, Grécka, Kanady, Talianska, 
New Mexika. Ľudový dom navštevujú škôlkári, žiaci z okolitých škôl, 
študenti, mnohé osobnosti, matičiari… o čom svedčia zápisy v náv-
števnej knihe:

Herečka Eva Kristínová (2006): Ďakujem že ste sa týmto ľudovým do-
mom zaradili k tým, čo si vážia svojich predkov a svoje hniezdo, z kto-
rého vyleteli. Tak to robia všetky kultúrne národy.

Historik Pavel Dvořák (2011) na odbornej prednáške v kultúrnom 
dome: „Aj ja mám starý dom a viem koľko radosti prináša.“

Etnografka Katarína Ná-
daská (19. 9. 2021): Váš dom 
je skvost. Želám veľa sily 
v hľadaní a budovaní krá-
sy tradícií obci Rybník. S úc-
tou a vďakou K. Nádaská.

V roku 1902 Andrej 
Kmeť (nar. 19. 11. 1841 – 
180. výročie narodenia) 
zakladateľ slovenského 
múzejníctva na Slovensku 
viezol cez Rybník z Beši 
kosti mamuta. Jeho výrok 
a zároveň prianie „Národ 
chráň si svoje tradície…“ 
sa musí dotýkať aj našej 
obce.

Vidiecka žena roka 2021Vidiecka žena roka 2021
Líderkou v kategórii remeselníčka  
sa stala Oľga Bajanová

Daniela Trňanová, starostka obce s Máriou Beha-
novskou, predsedníčkou Vidieckeho parlamen-
tu na Slovensku a ocenenou p. Oľgou Bajanovou
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Začali sme svoju činnosť, ktorá je 
veľmi pestrá, žiaľ, nám ju znovu brz-
dí pandémia. Raz do mesiaca zasadá 
výbor, kde plánujeme aktivity podľa 
možností.

Za krátke obdobie nášho trvania od 
01. 09. 2021 sa členovia ZO JDS zúčast-
nili spoločného podujatia Stretneme 
sa na Teplici pri príležitosti 945. výro-
čia obce a Knihobrania organizované-
ho obcou. Ďalej na Pikniku vo Veľkom 
Ďure, dvoch brigád na cintoríne aj pri 

kostole. Máme kolektív skutočne obe-
tavých členov. Naše členky pomáhali 
pri príprave lekvárových periek, aj pri 
ukážke pre mladých záujemcov o ich 
výrobu. Pri príležitosti úcty k starším 
sme pomohli obecnému úradu pri roz-
nášaní darčekov pre dôchodcov. Nie-
ktorí boli milo prekvapení a zároveň 
potešení. V oblasti skvalitňovania ži-
vota seniorov sa stretávajú v novootvo-
renom Dennom centre pre seniorov 
na zdravotnom stredisku, kde sa ve-
nujú rôznym záujmovým činnostiam, 
ako sú čítanie kníh, šitie, výmena re-
ceptov, zber šípok, byliniek, gaštanov 
na prípravu olejov, lekvárov, pečenie 
oblátok, trubičiek, škoricových klbiek, 
medovníčkov. Týmto činnostiam sa 
venujú pravidelne každý utorok. Naši 
členovia FS Krivín navštívili naše se-
niorky a všetkých rozveseľujú pri rôz-
nych podujatiach. Pandémia spôsobi-

Aktivity ZO JDS Rybník sa naďalej 
realizujú napriek zložitým časom

privítame medzi nami nových členov. 
Veď…nie je málo času, ktorý máme, ale 
je veľa času, ktorý nevyužívame.

Lýdia Havranová
predsedníčka ZO JDS

Poľovné združenie Rybník v na-
šej obci obhospodaruje poľovný re-
vír s rozlohou 1350 ha. Tak ako po 
iné roky, aj v tomto roku, smerovala 
aktivita združenia prioritne na za-
bezpečenie komplexnej starostlivosti 
o revír a zver. V rámci starostlivosti 
o poľovný revír členovia združenia 
celoročne kosili, čistili a upravo-
vali poľovné a turistické chodníky. 
Vzhľadom na protipandemické opat-
renia boli niektoré naše aktivity ob-
medzené. Podarilo sa nám však zor-
ganizovať dve väčšie brigády. Prvou 
bola brigáda 10. 4. 2021, kde sme spo-
lu s členmi Lesného a pozemkového 
spoločenstva Rybník vysadili sade-
nice stromov. Druhou bola brigáda 
16.októbra.2021, kedy sme vyčistili 
a spriechodnili pôvodný chodník cez 
Hájny potok k studničke. Naša člen-
ka MVDr. Veronika Hrúzová spra-
covala podrobný popis zveri, ktorá 
žije v katastri našej obce. Jej prácu 
si môžu všetci pozrieť na tabuliach, 
ktoré sú súčasťou Náučného chodní-
ka po obci Rybník.

RNDr. Jozef Šálka, tajomník 
Poľovného združenia Rybník

la, že z pôvodných 240 členov máme 
174, nakoľko niektorí sa vzdali člen-
stva a niekoľko členov odišlo na večný 
odpočinok. Ďakujeme všetkým, za ich 
obetavú prácu, ktorú pre JDS vykonali. 
Podľa toho, ako nám 
dovolí pandemická 
situácia, budeme 
pokračovať v rozví-
janí našej činnosti. 
Plánujeme kúpeľné 
a relaxačné pobyty, 
výlety, kúpanie, po-
sedenie na Teplici, 
divadelné predsta-
venia v rámci mož-
ností, ale tak, aby 
sme neohrozili nás, 
starších seniorov, 
Na niektoré z aktivít 
nám prispeje dotá-
ciami aj obec. Veľmi 
radi v januári 2022 

Poľovné združenie Rybník
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Deti hasičského krúžku  
OZ DHZ Rybník súťažili

• Nadviazanie intenzívnejšej spolupráce so školou a ZO JDS, 
hľadať možnosti sociálnej a zdravotnej podpory pre seniorov

• Zamerať sa na možnosti a účelnosť zabezpečenia resusci-
tačných prístrojov pre laikov, ktoré by slúžili verejnosti 
v krízových situáciách. Napr. sada proti zástave dýchania, 
automatický defibrilátor, evakuačné pomôcky, kyslíkový 
prístroj…a pod.

• Zvýšiť informovanosť o možnostiach využitia sociálnych po-
ukážok na prepravu k lekárovi, pomoc v domácnosti a pod.

Predstavujem vám stručný náčrt toho, čomu sa naša komisia 
plánuje venovať v budúcom roku. V komisii nie sme idealisti 
a vieme, že ak sa niečo podarí – to je super, niečo menej a niečo 
vôbec sa nemusí podariť pre rôzne okolnosti reálneho života. 
V každom prípade sa však členovia komisie (Blažka Švecová, 
Andrejka Krištofová, Anka Berkešová, Daniela Holečková) sna-
žia svojou aktivitou pomáhať a prispieť k spoločenskému živo-
tu v obci. Za túto ich doterajšiu aktivitu im srdečne ďakujem 
a prajem pevné zdravie a chuti do ďalšej práce.

Ing. Miloš Bagola, predseda komisie SVaZ

Zasadnutie komisie, ktoré sa konalo 18. 11. 2021, bolo po-
sledné v tomto kalendárnom roku, a tak sme sa nevyhli ma-
lému bilancovaniu.

Žiaľ, musím znova konštatovať, že aj tento rok 2021 je výraz-
ne poznačený pandémiou COVID19. Priestor na masovejšie 
aktivity bol prakticky len v lete (jun, – september). Obmedze-
nia znovu prichádzajú koncom októbra, začiatkom novembra 
a smerom k Vianociam sa vzhľadom na zhoršujúcu situáciu len 
sprísňujú. Takže čo sa nám podarilo?
• zorganizovať Detský letný tábor na Duchonke 28.7-2. 8. 2021
• aktívna účasť členov komisie na obecnej akcii „Stretnutie 

na Teplici
• Darovanie krvi 9. 11. 2021 tu je potrebné konštatovať, že ak-

tivita nebola úspešná pre nízky záujem darcov o „hromad-
né“ darovanie priamo v obci. Aj napriek osloveniu jednotli-
vých darcov sa nám nepodarilo dať dokopy minimum 20-25 
darcov (čo je limit pre výjazdovú jednotku).

• Deň rodiny sa v máji pre nepriaznivú situáciu s Covidom 
nepodarilo zorganizovať. Aktivitu však plánujeme v 2022 
zopakovať za aktívnej spolupráce so školou a škôlkou.

Vyhodnotenie sociálnej situácie v obci:
• Znovu sa šíri tretia vlna pandémie. Aj v obci narastá inciden-

cia. V tejto situácii je potrebné, aby sme boli všetci zodpo-
vední a dodržiavali všeobecné nariadenia a osobnou empa-
tiou pozitívne prispievali k nepriaznivej situácii.

• Zisťovali sme možnosti očkovania u obvodných lekárov 
(MUDr. Mokrý a MUDr. Sklenárová), ktorých služby využí-
vajú aj naši občania.

• Pokračuje opatrovateľská služba v rámci nového projektu.
• Monitoring situácie v obci: aktuálne evidujeme tri prípady, 

pri ktorých obec vyvíja aktivitu pomoci. Problém v niekto-
rých prípadoch je, že pomoc odmietajú alebo nemajú ele-
mentárny záujem o spoluprácu. Potom je naozaj ťažko po-
máhať niekomu, kto o to nestojí.

• Tu by sme radi požiadali občanov o spoluprácu. Buďte, pro-
sím, všímaví k svojmu okoliu a ak spozorujete alebo viete 
o ľuďoch, ktorí potrebujú nejakú formu pomoci, bez osty-
chu sa obráťte na OcÚ alebo na 0903 774 092 (M. Bagola).

Plán aktivít komisie na budúci rok 2022:
• Darovanie krvi, urobíme ešte jeden pokus, plánujeme ob-

dobie marec -máj
• Deň rodiny, v prípade priaznivej situácie máj 2022, rozvoj 

spolupráca so školou
• Letný detský tábor v spolupráci s obcou a školou. Predpo-

kladaný termín koniec júla -začiatok augusta 2022

Čo nového v Komisii sociálnych vecí a zdravotníctva?

V tomto kalendárnom roku sme sa začali v Občianskom 
združení DHZ venovať detským súťažiam v oblasti dobro-
voľnej požiarnej ochrany. Deti, ktoré navštevujú krúžok, 
sú žiaci 2. a 4. ročníka ZŠsMŠ Rybník. V hasičskom krúžku 
sa naučia základy hasenia, používania hasiacich prístro-
jov a viazania uzlov na lane a práci s lanom. Deti sa ďalej 
teoreticky a prakticky učia poskytovať prvú predlekársku 
pomoc a v závere krúžku trénujú svoju fyzickú vytrvalosť 
a silu. A keď sú v týchto odborných oblastiach deti pripra-
vené, môžu sa prihlásiť do oblastnej súťaže, ktorú organi-
zuje Územná organizácia Dobrovoľnej požiarnej ochrany 
SR. Tak to bolo aj v našom prípade. V našom krúžku sme 
postavili 5-členné súťažné družstvo v zložení: Simona Bá-
tovská, Martin Závalec, Dominik Hradilek, Patrik Hradi-
lek a Ondrej Kubas. Družstvo sa zúčastnilo jesennej súťaže 
Plameň konanej 16. 10. 2021 v Kalnej nad Hronom. Deti sa 
umiestnili na peknom 3. mieste. Bola to naša prvá súťaž, 
ktorá mala deťom ukázať, že snaha sa vyplatila, a tak ich 
aj povzbudiť do ďalšieho učenia.

Vladimír Kubas, vedúci kolektívu
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V sobotu 2. 10. 2021 zorganizoval MO MS Rybník a OZ Spo-
znávame svet a Slovensko zaujímavý výlet pre všetky vekové 
kategórie. Navštívili sme Pustý hrad a po poctivom „vyšľapa-
ní“ sme si vypočuli pútavý odborný výklad Ing. Jána Belja-
ka PhDr., zanieteného vedúceho archeologického výskumu. 
Archeológiu deťom priblížil doktorand Miloš Čierny, kto-
rý je známy aj u nás v obci – tri roky pracoval na výskume 
opevnenej osady v katastri našej obce. Ďalším zastavením 
bol Hronsek. V drevenom artikulárnom kostole zapísanom 

3 v 1 alebo potulky po Slovensku
do Zoznamu svetového kultúrneho a prírodného dedičstva 
UNESCO nám vyčerpávajúci výklad o jeho histórii podala 
p. farárka ThMgr. Anna Jakušová. Prekvapením pre nás bolo, 
že pochádza z Levíc a dôverne pozná náš čilejkársky región. 
Popoludnie sme strávili v Španej Doline, ktorá nás privítala 
so všetkými svojimi krásami a výhľadmi. Na záver sme pre 
deti pripravili vedomostný kvíz z informácií získaných po-
čas dňa – a tak spojili príjemné s užitočným.

Ing. Erika Brezánska, členka výboru MO MS Rybník

Počas jesenných mesiacov 
sme si v našej základnej ško-
le pripomenuli viaceré vý-
znamné dni a naši žiaci sa 
zapojili do rôznych aktivít, 
ktorými sme im priblížili ich 
význam a dôležitosť.

Koncom septembra sa naša 
škola obliekla do bielej farby. 
Pripomenuli sme si Deň bie-
lej pastelky a Medzinárodný 
deň mlieka. V septembri sa 
pravidelne zapájame do Eu-
rópskeho dňa jazykov, počas 
ktorého naši žiaci spoznáva-
jú rôzne cudzie jazyky a za-
ujímavosti o nich. Posledný 
septembrový týždeň sa naši 
žiaci zúčastnili športovej ak-
tivity BeActive, počas ktorej 
sme im pripomenuli dôle-
žitosť pravidelného pohybu 
a športu. Začiatkom októbra 
sa naša škola zapojila do sú-
ťaže Do školy na bicykli 2021. 
Cieľom súťaže bolo priniesť 
radosť z cesty do školy, zvý-
šiť fyzickú aktivitu žiakov 
a samozrejme, znížiť aj mo-
torovú dopravu v okolí školy. 

Taktiež sme sa stali súčasťou 
projektu Recyklohry, kde bu-
deme dlhodobo robiť aktivity 
zamerané na environmen-
tálnu tematiku. Začali sme 
zberom starých mobilov, po-
kračovať budeme projekta-
mi o kompostovaní, zberom 
elektroodpadu a mnoho iné-
ho. 20. október môžete v nie-
ktorých kalendároch nájsť 
označený ako Stredoeuróp-
sky deň stromov. Deti čer-
pali energiu z kôry stromov, 
pozorovali ich krásu v tomto 
nádhernom jesennom obdo-
bí a žiaci štvrtého ročníka za-
sadili jednu malú borovicu. 
Dúfame, že sa borovici bude 
dobre dariť a keď sa tu o nie-
koľko rokov zídu na stretáv-
ke, urobia si fotku pri strome, 
ktorý spoločne zasadili.

Vďa ka Rodičovskému 
združeniu sa žiaci 6. až 9. 
ročníka zúčastnili interak-
tívnej prednášky Kultúrne 
dejiny fyziky. Skúsení pred-
nášajúci doc. RNDr. Aba Te-
leki, PhD. a Mgr. Boris Lacs-

ný, PhD. prednášali 
zaujímavosti o sve-
te elekt romag-
netizmu cestou 
zaujímavých expe-
rimentov. Žiaci sa 
nielen zabavili, ale 
aj niečo dozvedeli 
o velikánoch ako 
Edison, Tesla, Fa-
raday, či Watt. Uži-
li si veľa poučnej 
zábavy s tekutým 
dusíkom, či experi-
menty so supravo-
dičmi. V novembri 
sa štvorica deviata-
kov – A. Arpáš, A. Hamara, M. 
Mikula, M. Uhnák. zúčast-
nili matematicko -fyzikálnej 
súťaže Náboj, kde si zmera-
li sily so žiakmi piatich kra-
jín Európy. V rámci Sloven-
ska obsadili 65. miesto z viac 
ako 400 tímov a v rámci Eu-
rópy obsadili 207. miesto 
z viac ako 1000 štvorčlen-
ných družstiev. Gratuluje-
me a z výsledku sa veľmi te-
šíme…

Koniec jesene patril už 
tradične jesenným prázd-
ninám, počas ktorých sme 
načerpali nové sily, do ná-
ročného obdobia plného ob-
medzení a nepredvídateľ-
ných situácií. Tešíme sa však 
na nadchádzajúce chvíle 
a aktivity, ktorými sa pripra-
víme a naladíme na blížiace 
sa vianočné sviatky.

Mgr. Ivana Ižoldová
učiteľka ZŠ s MŠ

JESEŇ V ŠKOLE
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„Za všetko, čo je vo mne dobré, 
vďačím knihe.“

Maxim Gorkij

„Kniha – priateľ človeka!“
Toto heslo dobre poznajú všetci 

žiaci našej školy, ale najmä najak-
tívnejší čitatelia, ktorí pravidelne 
navštevujú školskú knižnicu a ne-
únavne vstupujú do nových a no-
vých knižných príbehov.

Knihy rôzneho druhu sú ne-
ustále súčasťou vyučovania. 
Naším cieľom je zvýšiť záujem 
o písané slovo, o čítanie beletrie a pokúsiť sa, na základe pre-
čítaného, vytvoriť krátke umelecké dielo, vyjadriť svoje pocity 
či dramatizovať podľa prečítanej rozprávky.

Už od začiatku školského roka žiaci navštevujú školskú kniž-
nicu a požičiavajú si knihy zakúpené z projektu „Čítame radi“. 
Na konci septembra sme sa oboznamovali s projektom „Zálož-
ka do knihy spája školy“. Zaspomínali sme si na staré sloven-
ské a české rozprávky alebo sme spoznávali nové a podľa nich 
sme tvorili krásne záložky s obrázkami rozprávkových postáv 
a obľúbených knižiek.

Do celoslovenského projektu k Medzinárodnému dňu škol-
ských knižníc sa naša základná škola zapája pravidelne každý 
rok. Žiaci si vypočuli reláciu v školskom rozhlase a celý októ-

ber bol venovaný aktivitám na rozvoj čitateľskej gramotnosti. 
Žiaci sa hrali na spisovateľov a vytvárali vlastné „minidiela“ 
(básne, leporelá, komixy), ilustrovali prečítané rozprávky, hra-
li divadielka a čítali nahlas z obľúbenej knihy, alebo venovali 
svoju knihu do školskej knižnice, aby potešili ďalších čitateľov.

Žiaci využívajú pravidelne čitateľský kútik, rozvíjajú svo-
je čitateľské schopnosti, zručnosti, fantáziu a predstavivosť 
pri tvorbe čitateľských denníkov podľa prečítanej literatúry.

Aj napriek mnohým obmedzeniam a opatreniam si kniha 
stále nájde miesto v rukách a srdciach mnohých čitateľov, kto-
rí v nej hľadajú zábavu, poučenie a pre ktorých sú knihy ako 
dvere. Otvoríte ich a vstúpite do iného sveta.

Mgr. Erika Cibuľová, učiteľka ZŠ s MŠ

Aj v našej škole vedieme deti k láske ku knihám

• Od koľkých rokov sa ve-
nujete atletike?

V: Ja sa atletike venujem od 
13-tich rokov.

E: Ja od 12-tich rokov.
• Kto vás k atletike privie-

dol a aké boli vaše začiatky?
V: Priviedla ma tam škola, 

tým, že som hrával futbal a po 
pohybovej stránke som nemal 
problém s akýmkoľvek špor-
tom. A moje začiatky boli veľ-
mi dobré, rýchlo som sa učil 
techniku behu a aj ostatných 
disciplín.

E: Mňa k atletike priviedol 
môj brat, ako malá som mala 
málo pohybu a tak som sa roz-
hodla začať viacej hýbať. Moje 
začiatky boli ťažké, ale hneď 
na prvých majstrovstvách Slo-
venska som získala hneď prvé 
miesto.

• Kde ste začínali trénovať?
V: Začal som v Nových Zám-

koch, kde som vydržal nejaké 
2 preteky. Tam si ma všimol 

Predstavujeme športové talenty: 
Súrodenci Vladimír a Emma Ďurovskí

tréner z Nitry, kde som bol 3 
a pol roka. Po čase som pre-
šiel do klubu Dukla Banská 
Bystrica

E: Ja som začala v Nitre, kde 
som pôsobila 3 roky a teraz 
pôsobím tiež v Dukle Banskej 
Bystrici.

• Aké sú vaše doterajšie 
úspechy?

V: Ja som jedennásobný 
majster Slovenska a niekoľko-
násobný vicemajster Sloven-
ska vo viacbojoch, a aj v iných 
disciplín ako napríklad hod 
oštepom, skok o žrdi, skok do 
diaľky, beh na 300 m a 400 m 
prekážok

E: Ja som 17násobná maj-
sterka Slovenska v disciplínach 
hod diskom a vrh guľou.

V: Najviac si cením svoju 
prvú medailu z majstrovstiev 
Slovenska, kde som iba o 1 sto-
tinu bol druhý na behu 150 m 
a potom ešte jednu si veľmi 
cením a to bolo tiež druhé 

miesto, kde sme sa aj so 
spolutrénujúcim snaži-
li dostať na Európu vo 
viacboji, kde mi chýbalo 
cca 60 bodov.

E: Ja si najviac ce-
ním prvé medzištátne 
stretnutia vo Varaždine, 
kde som bola tretia, Gyor 
v Maďarsku znova tretia 
v dvoch disciplínach – 
hod diskom a vrh guľou.

V,E: Pre nás medaily 
alebo umiestnenie nie 
je až také dôležité. Pre 
nás je skôr dôležitý výkon ako 
umiestnenie.

• Čo pre vás znamená atle-
tika?

V,E: Atletika nie je ako ostat-
né športy, s atletikou sa musíte 
vcítiť. Tam jednoducho idete 
sami za seba, je to ozaj o tvrdej 
drine a každodennom makaní 
na sebe. Je to náročný šport. 
Lebo aj malá chyba je dosť ci-
teľná na výkone. Preto musíte 

byť 100 % sústredený na danú 
činnosť, ktorú idete vykonávať.

• Je pre vás niekto športo-
vým vzorom?

V: Áno ja mám viacero vzo-
rov, ako je napríklad výborný 
viacbojár Kevin Mayer, alebo 
oštepár Ján Železný a skokan 
o žrdi Mondo Duplantis.

E: Ja mám tiež jeden a tou je 
Helenka Fibingerová.

Rozhovor spracovala: 
Mgr. Lenka Kubasová, OcÚ
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Športové aktivity mládeže s novým 
futbalovým trénerom Mgr. Ladislavom Éhnom

Aj keď mnohým sa zdá, že 
som skúsená pretekárka a že 
po toľkých rokoch súťaženia 
ma už nemôže vystresovať 
žiadna súťaž, opak je prav-
dou. Na túto súťaž, ktorá sa 
konala 20. 11. 21 v Portu-
galsku, som sa pripravovala 
s veľkou pokorou a odchá-
dzala som tam s obrovským 
rešpektom. Prečo? Obhájiť 
titul je vždy najťažšie a ja 
som nesmierne rada, že sa 
mi to podarilo. Konkuren-
cia oproti minulému roku 
bola tiež väčšia, ale s rados-
ťou môžem povedať, že tak, 
ako minulý rok, aj tento rok 
som vyhrala jednoznačne 
(spomedzi 8 rozhodcov sa 
všetci zhodli na tom, že ma 
každý jeden z nich dal na 1. 
miesto).

Veľmi si toto víťazstvo vá-
žim a teší ma, že stále doká-
žem robiť pokroky, aj keď nie 
vždy je príprava ľahká. Tí, 
čo ma poznajú, vedia, o čom 
to je, aj keď mnohí ľudia si 
myslia, že je to promená-
da v plavkách jeden večer. 
Pravdou je, že je to príprava 
takmer 365 dní v roku, a to 
nielen cvičenie vo fitku, je 
to životný štýl a znamená to 
aj dbať na stravu, na kvalit-
né tréningy a samozrejme 
regeneráciu. Pred súťažou 
držím diétu zhruba 12 týž-
dňov, striktnú, tak ako mi to 
tréner nastaví, tak to dodr-
žujem. Mimo diéty sa moja 
príprava mení len v tom, že 
v strave prijímam viac sa-
charidov (ryža, zemiaky, 
viac ovocia), samozrejme, 
aj sladkosť navyše, robím 
menej kardia (bicykel, beh) 
a tréningy si určujem podľa 
toho, ako sa cítim.

Samozrejme, že moja stra-
va celý rok nepozostáva len 
z diétnych jedál, ja si tiež 
veľmi rada pochutnám na 
dobrom jedle a koláčiku. Ale 
väčšinu dní si varím sama 
a aj sa cítim lepšie, keď sa 

Alžbeta PEŤKOVÁ opäť Elite PRO Master 
Svetová šampiónka

stravujem po svojom, čo je 
hlavne kuracie mäso s ryžou 
a zeleninou, ovsené vločky, 
ovocie, ryby, ryžová kaša, 
vajíčka, avokádo.

So súťažením som začala 
v roku 2014 ako amatérsky 
športovec, kde sa mi na MSR 
podarilo získať 2. miesto, 
a tým aj miesto v reprezen-
tácii SR, čiže hneď som sa 
zúčastnila aj ME v Španiel-
sku, kde som skončila na 
13. mieste (z 26 preteká-
rov). To ma veľmi nakoplo 
a rozhodla som sa bojovať, 
až kým na moju česť neza-
znie hymna SR. Po tvrdých 
tréningoch a odhodlania sa 
mi tento sen podarilo splniť 
v roku 2017, kedy som získala 
titul MSR, Majsterky Európy 
a do tretice aj Majsterky sve-
ta v bodyfitness. Na základe 
toho som získala kartu pro-
fesionálneho športovca a od 
roku 2018 súťažím ako profe-
sionál, čoho si veľmi cením, 
lebo v kulturistike a fitness 
na SR nemáme veľa profesi-
onálnych športovcov.

A ko profesionálka sa 
mi podarilo na každej sú-
ťaži prebojovať do TOP5 

a v roku 2020 
a teraz v 2021 
som získala 
titul Majster-
ky sveta Elite 
PRO Bodyfit-
ness Master.

Sa mozrej-
me, mám aj 
súkromný ži-
vot a vo voľ-
nom č a s e 
veľmi rada 
pečiem, čí-
tam k nihy, 
mám rada tu-
ristiku, bicyk-
el (aj preto sa 
teším novej 
c yk lot rase), 
venujem sa 
rodine, bra-
tovým deťom 
a rada si po-
zriem aj dob-
rý film.

Touto ces-
tou sa chcem poďakovať 
mojej rodine, ktorá ma pod-
poruje na každom kroku, 
drží mi palce a veľmi silno 
so mnou prežíva každú sú-
ťaž. Veľké ďakujem patrí aj 
kamarátom a fanúšikom, 

obci Rybník – pani starost-
ke a obecnému zastupiteľ-
stvu, že ma taktiež podpo-
rujú a pomáhajú.

Som hrdá, že môžem našu 
obec úspešne reprezentovať.

Alžbeta Peťková
OZ Fitness Peťková

Od polovice septembra sa rozbehol pro-
jekt, ktorý spája futbalový krúžok ZŠ s fut-
balovými tréningami na štadióne.

Záujem detí je primeraný vzhľadom na 
počet detí v obci. Trénujeme nasledovne:

Utorok:  15.00-16.30 hod. mladší žiaci
Streda:  15.00-16.30 hod. starší žiaci
Piatok:  14.00-15. 30 hod. mladší žiaci
               15.30 -17.00 hod. starší žiaci

V prípade nepriaznivého počasia máme 
k dispozícii telocvičňu základnej školy. Teší 
ma, že sa postupne do športových aktivít 
zapája stále viac žiakov. Účasť sa pohybuje 
okolo 14-18 žiakov mladšej kategórie a 6-10 

žiakov staršej kategórie, z toho 3 žiačky. Ve-
rím, že moje skúsenosti, ktoré som získal 
ako učiteľ telesnej výchovy na 2. ZŠ v Le-
viciach vo futbalových triedach a tiež ako 
tréner mládeže v Slovan Levice, pomôžu 
deťom z obce a jej okolia k tomu, aby ne-
sedeli pri počítačoch. Športovými aktivi-
tami si upevňujú svoje zdravie a získavajú 
zručnosti pre svoj športový rast. Od začiat-
ku novembra sme tréningy prerušili z dô-
vodu pandemických opatrení a dištančné-
ho vzdelávania. Som rád, že zásluhou pani 
starostky, obecného zastupiteľstva a pani 
riaditeľky ZŠ s MŠ sme rozbehli tréningy 
a záujem rodičov a verejnosti stále rastie.

Mgr. Ladislav Éhn, tréner
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Na rozdiel od minulého 
ročníka, keď už po 11. kole 
bola jesenná súťaž prerušená 
z pandemických dôvodov, túto 
jesennú časť sa nám podarilo 
dohrať celú, a preto môže prísť 
čas na jej hodnotenie.

Po 4. kole, keď mužstvo 
mužov v VII. lige ObFZ Levi-
ce malo na konte len jeden 
bod za jednu domácu remí-
zu, prevzal ako hlavný tréner 

„A“ mužstvo p. Ladislav Éhn. 
Jeho príchodom, zlepšením 
tréningového prístupu a rov-
nako vybavením návratu ďal-
ších bývalých hráčov Rybní-
ka, Erika Gregora a Mikuláša 
Huszára, celý kolektív doslova 
nabral druhý dych a začal si 
veriť. Mužstvo začalo vyhrá-
vať a po jesennej časti skon-
čilo v neúplnej tabuľke na 
peknom 5. mieste so stratou 
8 bodov na 3. miesto, ktoré 
v tejto sezóne môže zname-
nať priamy postup do VI. ligy. 
V 17 odohratých zápasoch za 
„A“ mužstvo nastúpilo až 36 
hráčov – vystriedali sa 3 bran-
kári a 33 hráčov minimálne na 
jeden zápas. Aj z tohto poč-
tu vidieť, že nás počas jesene 
trápili ako choroby, zranenia, 
tak hlavne odchod hráčov za 
prácou. Ďakujeme každému 
hráčovi, ktorý odohral hoc aj 
jednu minútu, prišiel pomôcť 
kolektívu, lebo aj jeho záslu-
hou sme získali pekné koneč-
né 5. miesto. Pokúsime sa pre 

OFK Rybník – bilancovanie po jesennej časti

jarnú časť urobiť všetko pre-
to, aby sme postúpili v tabuľ-
ke vyššie, zabojovali o priamy 
postup a nielen zostali na 5. 
mieste, ktoré, za určitých teo-
retických okolností, tiež môže 
byť postupové…

Dorastenci nám hrajú v V. 
lige východ ZsFZ v spoloč-
nom družstve mládeže s V. 
Ludincami. Po jesennej časti 
zimujú na krásnom 1. mieste 
v tabuľke, keď počas celej je-
seni nestratili ani bod a všet-
ky zápasy v 15 kolách vyhrali 
(v tabuľke je zaznamenaných 
14 kôl, lebo mužstvo Búču sa 
odhlásilo a tento zápas nám 
bol následne odrátaný). Ká-
der tvoria 2 brankári a 18 
hráčov. Z tohto počtu je až 12 
hráčov priamo registrovaných 
za Rybník. Za predvedenú hru 
im patrí obrovské poďakova-
nie. Každému jednému hrá-
čovi. Postavenie v tabuľke 
je odzrkadlením ich prístu-
pu k tréningom, keď ich prí-
de 12-14 na každý jeden tré-

ning. Trénerom dorastencov 
je p. František Vyskočil. Počas 
jarnej časti chceme pokračo-
vať v predvedenej hre a urobiť 
všetko preto, aby sme úspeš-
ne dokončili súťaž a potvrdi-
li umiestnenie, ktoré je aktu-
álne po jeseni. Sme radi, že 

tréner „A“ mužstva už po-
maly zapracúva hráčov aj do 
„A“čka, čo bolo vidieť v po-
slednom zápase, kde na lavič-
ke v poslednom zápase mu-
žov boli až štyria dorastenci 
– z toho traja striedali.

Obe mužstvá po skonče-
ní súťaže neprestali trénovať 
a pokračovali v hale 2x týž-
denne, no toto bolo, žiaľ, pre-
rušené aktuálnym lockdow-
nom…

Ďakujeme ešte raz všet-
kým hráčom, funkcionárom 
a hlavne divákom, ktorí prišli 
povzbudiť obe naše mužstvá, 
prajeme Vám krásne vianoč-
né sviatky a všetko dobré do 
nového roka 2022.

Ing. František Vyskočil
predseda OFK Rybník

Ak budete prechádzať v piatok 31. 12.  
od 18,00 do 20,00 h okolo kultúrneho domu 

môžete počuť veselú hudbu, individuálne 
pátrať po silvestrovskom poklade, zapáliť 
prskavku a na záver si pozrieť ohňostroj. 

PF 2022
Silvester pre deti i dospelých


